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Spoštovane občanke in občani,
pomlad je ne le koledarsko, temveč tudi meteorološko kar pogumno 

zavzela svoje mesto med letnimi časi. Upam, da vam utrujenost ne pov-
zroča večjih težav, saj nam vreme omogoča, da jo preženemo v prijetnem 
naravnem okolju. V občinski upravi smo jo že pregnali in tudi vrsta začetih 
projektov časa zanjo niti ne dopušča.

Gradbišča v občini so oživela in dela lepo napredu-
jejo. Končno smo začeli z izgradnjo kanalizacije na Ra-
kitni. Upam le, da v nadaljevanju ne bo toliko zapletov, 
kot pred začetkom. Vendar nas izkušnje nekako učijo, 
da kar se komplicirano začne, se v nadaljevanju le še 
bolj komplicira. Vendar bomo tudi to razpletli.

Tudi v Podpeči so na vrsti dela, ki bodo zahteva-
la zaporo in spremenjeno regulacijo prometa. A tega 
smo se zavedali že ob začetku in na to smo tudi pri-

pravljeni. Nismo pa bili pripravljeni na dejstvo, da bomo zaradi težav pri 
odkupu zemljišča prisiljeni del trase iz rekonstrukcije izvzeti. Vendar je v tem 
trenutku to najbolj verjetna in realna možnost. Kdaj in ali sploh bomo ta del 
dokončno uredili, pa je že naslednje, bistveno težje vprašanje.

Pomlad je tudi letni čas, ko se vsi, bolj ali manj veselo, zapodimo v svoje 
vrtove ter uredimo bližnjo okolico, zatem pa je na vrsti tudi širša. V mislih 
imam seveda čistilno akcijo. Naj povem, da je prav užitek spremljati vedno 
večje število prostovoljcev, ki ste se pripravljeni odreči sobotnemu dopol-
dnevu v zameno za čistejše okolje. Naslednji pozitiven premik je upadanje 
količin odvrženih ali odloženih smeti. To konstantno opažamo zadnjih ne-
kaj let in očitno se stopnja ozaveščenosti, vsaj pri večini, res vzpenja. Žal ne 
pri vseh. Vsekakor se vsem udeležencem in podjetjem, ki ste pomagala pri 
realizaciji izredno prijetne in uspešne akcije, v imenu občinske uprave lepo 
zahvaljujem.

Iz občinske hiše
Na županovem plesu so se zavrteli že petič

Vsako leto marca Županov dobrodelni sklad občine Brezovica 
organizira Županov ples, tokrat že peti, ki se ga je udeležilo okrog 80 
povabljenih gostov. Dvorana Kulturnega doma v Notranjih Goricah 
se je spremenila v pravo plesno dvorano.

Vsi gostje so se zavedali, da županov sklad skrbi za dobrodelnost 
in pomoč občanom, zato so se z veseljem udeležili prireditve. Ples 
je namreč organiziran izključno zaradi želje in potrebe po zbiranju 
sredstev za Županov sklad, ki finančno pomaga nadarjenim in soci-
alno šibkejšim dijakom in študentom iz brezoviške občine. 

Kljub temu, da so donacije mladim glavni namen plesa, gostje 
sedaj že dobro vedo, da je ples tudi odlična priložnost za druženje, 
klepet in zabaven večer v sproščenem vzdušju. Voditeljica prireditve 
je bila predsednica Županovega upravnega odbora Helena Petrnel 
Pečauer, za dobro glasbo pa je ves čas skrbel ansambel Dežur. Na 
odru so nastopili tudi mladi pevci iz Raayeve šole petja, člana KD 
Janez Jalen pa sta uprizorila krajši skeč. Seveda je bilo poskrbljeno 
tudi za želodčke in grla gostov. 

Ples je slavnostno odprl župan Metod Ropret, ki se je vsem obisko-
valcem in donatorjem že vnaprej zahvalil za vsa podarjena sredstva, 
za dobro voljo in sproščen večer in s soprogo Bernardo uradno odprl 
ples. Na plesišču nista dolgo ostala sama, saj so se jim hitro pridruži-
li še ostali plesni pari. Ples so s svojimi točkami nedvomno popestrili 
vsi nastopajoči, eden glavnih dogodkov pa je bila dobrodelna dražba 
šopkov cvetličarne Filipič. Trideset lično oblikovanih šopkov so si dame 
lahko ogledale že pred začetkom plesa in si izbrale najlepšega. Dražba 
šopkov je nato potekala v treh delih tekom večera. Ta je, kot pretekla 
leta, potekal še dolgo v noč.

Z zbranimi sredstvi bodo tako tudi letos s štipendijami pomagali de-
setim nadarjenim in socialno šibkejšim dijakom oziroma študentom iz 
brezoviške občine. Vsi študentje in dijaki boste svoje vloge za štipendijo, 
tako kot vsako leto, lahko oddali pred začetkom novega šolskega leta. 

Vesna Novak

Javni razpis za zbiranje predlogov za sofinanciranje 
programov športa za leto 2012 v občini Brezovica

Občina Brezovica dne, 12. 3. 2012, objavlja javni razpis za zbiranje 
predlogov za sofinanciranje programov športa za leto 2012 v občini 
Brezovica. Sredstva se razdelijo v skladu s sprejetim Letnim programom 
športa za leto 2012. 

Rok za oddajo vlog je 12. 4. 2012. Besedila razpisa in razpisne do-
kumentacije so na voljo na Občini Brezovica in na spletni strani http://
www.brezovica.si 

Za več informacij lahko pokličete na tel. št. 01/3601 774 (Urban 
Acman) ali 01/3601 770. Razpisno dokumentacijo se bo občinskim dru-
štvom, ki so bila sofinancirana že v preteklem letu, poslalo po pošti. Vsa 
društva, ki izpolnjujejo v razpisih navedene pogoje, so vabljena k prijavi 
na razpise.

Občina Brezovica

Na svoj način pa vsako leto prihod pomladi obeležijo tudi otroci. Tokrat 
so v OŠ Brezovica to storili z regijskim tekmovanjem pevskih zborov. Tudi v 
POŠ Jezero so v pozdrav pomladi pripravili izredno zanimiv, pester in slikovit 
kulturni program. Svoj kulturni program s pomladno tematiko so nam v 
času, ko to berete že prikazali tudi otroci OŠ Preserje.

Otroci POŠ Notranje Gorice pa so s svojim programom sodelovali na 
prireditvi, ki jo je ob podelitvi donacije za ureditev otroških igral v Jami pri-
pravila Zavarovalnica Triglav. Sredstva smo pridobili s kandidaturo na nate-
čaju Zavarovalnice Triglav, ki je v naboru osemintridesetih projektov izbrala 
najboljše štiri. Podelitve se je ob predstavnikih zavarovalnice, vključno z di-
rektorjem g. Matjažem Rakovcem, na veliko veselje mladih, udeležila tudi 
naša plavalna šampionka in olimpijska podprvakinja Sara Isakovič. V spro-
ščenem vzdušju se je kljub izjemni medijski pozornosti posvetila predvsem 
otrokom, skupaj pa smo zasadili tudi spominsko brezo.

Še na enem tovrstnem natečaju smo bili uspešni. Podjetje Goodyear je 
nekaterim slovenskim občinam, v skrbi in želji po izboljšanju prometne var-
nosti, podelilo preventivne stacionarne merilnike hitrosti, bolje znane kot 
znak »Vi vozite«. Tudi tokrat je bila naša občina med izbranimi in v bližnji 
prihodnosti bo merilnik hitrosti opozarjal ali pohvalil voznike ter skrbel za 
večjo prometno varnost na cesti ob POŠ Jezero.

Ob tej priložnosti iskrena zahvala podjetjema, ki sta izredno prijazna 
projekta omogočili in nas na natečajih tudi izbrali. Obenem tudi pohvala 
sodelavcem v občinski upravi za uspešno pripravljeni kandidaturi.

Še opozorilo. Dolgotrajno toplo in sončno vreme je prineslo tudi sušo 
in povečano stopnjo požarne ogroženosti. Naj poudarim, da smo v občini v 
zadnjem času imeli kar nekaj, sicer manjših, travniških ali gozdnih požarov. 
Prepoved kurjenja v naravi torej še vedno in do preklica brezpogojno velja.

   Metod Ropret,
župan



BARJANSKI

3

Že 10. leto letovanje za socialno ogrožene 
družine

Občina Brezovica bo, tako kot prejšnja leta, tudi letos razveselila 
nekaj družin v počitniški prikolici, ki je v kampu Adria Ankaran. Na-
men prikolice je predvsem omogočiti letovanje socialno ogroženim 
družinam iz občine Brezovica, tistim, ki bi si sicer težko privoščile po-
čitnice na morju. Zainteresirani se lahko do 20. 5. 2012 obrnejo na 
lokalne enote Rdečega križa, Karitasa ali na Občino Brezovica, vodji 

koordinacije za letovanje, Marjetki Susman – Janža, na tel. 3601 777 
ali 041/750 487. Prednost imajo tisti, ki še niso letovali v naši prikolici.

Marjetka Susman - Janža,
vodja koordinacije za letovanje

13. seja SPVCP Občine Brezovica
Predsednica nas je seznanila, da so prispeli dopisi iz Javne agencije 

RS za varnost prometa o izvedbi mednarodnega programa »Varnost 
in mobilnost za vse«. Vrtci Brezovica so prejeli donatorska sredstva za 
izvedbo projekta Kolesarček. K sodelovanju bodo povabili tudi učence 
1. razredov. Člani smo si razdelili konkretne naloge in zadolžitve pri 
pripravah za uspešno izvedbo dneva odprtih vrat SPVCP Občine Bre-
zovica. Program zajema številne in raznolike dejavnosti, poučne in za-
nimive za vse generacije.

Na spletni strani Mestne občine Ljubljana že dalj časa deluje spletni 
portal Pobude meščanov MOL (Povejte naglas), ki nudi Ljubljančan-
kam in Ljubljančanom informacije in pomoč pri reševanju raznoterih 
problemov in pobud. 

Po njihovem zgledu prosimo občane, da predloge, ki se nanašajo 
na pobude za prometno ureditev in signalizacijo v naši občini, pošljete 
tudi preko e-pošte. 

Prebivalcu Nove poti smo svetovali, da se bo moral za razrešitev 
javne razsvetljave in drugih pobud za prometno ureditev obrniti na 
Odbor za komunalo. OŠ Brezovica potrebuje popolno prometno ure-
ditev za hitrejše in varnejše odvijanje prometa v neposredni bližini šole. 
Umestne so bile tudi pripombe občana, da na Podpeški cesti ni vidne 
table, ki bi vodila obiskovalce v Dom starejših Notranje Gorice. Nihče 
pa ne odstrani tabel, ki oglašujejo obrtne dejavnosti, ki jih že vrsto let 
ni več.

Za prometno ureditev, čiščenje snega, urejenost pločnikov in osta-
lo, morajo po zakonu poskrbeti lastniki zemljišč.

Za SPVCP Občine Brezovica zapisala       
Zdenka Oblak

Krajevne skupnosti

Letno poročilo o skladnosti pitne vode v letu 
2011 na sistemih za oskrbo s pitno vodo v up-
ravljanju Krajevne skupnosti Brezovica

Uvod
Letno poročilo o skladnosti pitne vode je pripravljeno na podlagi 34. 

člena Pravilnika o pitni vodi (Ur. l. RS št. 19/04, 35/04, 26/06, 92/06 
in 25/09) in navodilih Inštituta za varovanje zdravja RS (Navodilo upra-
vljalcem za oblikovanje letnega poročila o pitni vodi - verzija 4, avgust 
2009). V poročilu je obravnavana skladnost pitne vode v letu 2011 na jav-
nih sistemih za oskrbo s pitno vodo (javnih vodovodih) Brezovica - novi 
vodovod (zahodni) in Brezovica - zahodni vodovod - oskrba iz mestnega 
vodovoda Ljubljana, ki jo je v letu 2011 v notranjem nadzoru preverjal in 
spremljal Zavod za zdravstveno varstvo Ljubljana (ZZV LJ). 

Poleg preverjanja skladnosti pitne vode v notranjem nadzoru se je, 
glede na določbe Pravilnika o pitni vodi, preverjalo skladnost pitne vode 
z državnim monitoringom pitne vode, za kar je poskrbelo Ministrstvo za 
zdravje RS. V poročilu so predstavljeni tudi rezultati državnega monito-
ringa.

Zahteve, ki jih mora izpolnjevati pitna voda za javno oskrbo, določa 
Pravilnik o pitni vodi (Ur. l. RS št. 19/04, 35/04, 26/06, 92/06 in 25/09). 

Pravilnik med drugim določa, da mora upravljalec javnega sistema 
za oskrbo s pitno vodo zagotavljati skladnost in zdravstveno ustreznost 
pitne vode. Na sistemih za oskrbo s pitno vodo mora izvajati notranji 
nadzor, vzpostavljen na osnovah HACCP (Hazard Analysis and Critical 
Control Points) sistema, ki omogoča prepoznavanje mikrobioloških, ke-
mičnih in fizikalnih agensov, ki bi lahko predstavljali potencialno nevar-
nost za zdravje ljudi. 
Skladnost pitne vode in varnost oskrbe v notranjem nadzoru

Z vodovodoma Brezovica - novi vodovod (zahodni) in Brezovica 
- zahodni vodovod - oskrba iz Mestnega vodovoda Ljubljana je upra-

vljala Krajevna skupnost Brezovica. Na vodovodih je vzpostavljen 
notranji nadzor na osnovah sistema. ZZV LJ je preverjal in spremljal 
skladnost pitne vode po letnem programu, usklajenim z upravljalcem 
vodovodov, KS Brezovica. Zavod je opravljal higienske preglede zajetij, 
črpališč, vodohranov in drugih vodovodnih objektov ter njihove ožje 
okolice, terenske meritve in odvzeme vzorcev pitne vode za laboratorij-
ska preskušanja ter organiziral izvedbo preskušanj. Ob pregledih se je 
ugotavljalo morebitna tveganja za onesnaženje pitne vode, ki bi lahko 
predstavljala potencialno nevarnost za zdravje ljudi. ZZV LJ je upra-
vljalca vodovodov sproti obveščal o rezultatih laboratorijskih presku-
šanj vzorcev pitne vode in ugotovitvah ob pregledih. Na vodovodih so 
bila opravljena redna mikrobiološka preskušanja vzorcev pitne vode 
(preskušani parametri: Escherichia coli), skupne koliformne bakterije 
in skupno število mikroorganizmov pri 22°C ter pri 37°C), občasna 
mikrobiološka preskušanja pitne vode (preskušani parametri: ente-
rokoki, Escherichia coli, skupne koliformne bakterije, skupno število 
mikroorganizmov pri 22°C ter pri 36°C in občasno bakterije Clostri-
dium perfringens s sporami), redna fizikalno - kemijska preskušanja 
pitne vode (preskušani parametri: barva, vidne nečistoče, vonj, okus, 
motnost, pH, amonij in občasno trdota in nitrati). Glede na to, da na 
vodovodu Brezovica - novi vodovod (zahodni) vodo pred uporabo klo-
rirajo, so bila na tem vodovodu opravljena tudi preskušanja trihalome-
tanov v vodi. Laboratorijska preskušanja odvzetih vzorcev pitne vode je 
opravil laboratorij Inštituta za varovanje zdravja RS (IVZ RS), ki je akre-
ditiran za delo v skladu s standardi, ki jih določa Pravilnik o pitni vodi.

Na obeh vodovodih je bilo opravljenih skupaj 9 rednih in 6 obča-
snih mikrobioloških preskušanj vzorcev pitne vode, 6 preskušanj bak-
terij Clostridium perfringens s sporami, 9 rednih fizikalno - kemijskih 
preskušanj in 1 preskušanje trihalometanov (THM). Rezultati kažejo, 
da sta bila, glede na zahteve Pravilnika o pitni vodi, skupaj mikrobiolo-
ško neskladna 2 vzorca pitne vode, zaradi prisotnosti bakterij Clostri-
dium perfringens s sporami. Vzorca sta bila neskladna na vodovodu 
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www.renault.si

PLEŠKO CARS, D.O.O., TRŽAŠKA 426,1351 BREZOVICA PRI LJUBLJANI,  
01/365-80-10, WWW.PLESKO-CARS.SI ODPRTO OD PONEDELJKA DO PETKA  
OD 7:00 DO 18:00, SOBOTA OD 8:00 DO 12:00, NEDELJA ZAPRTO

P O R A B A  P R I  M E Š A N E M  C I K L U  4 , 0  - 8 , 2  l / 1 0 0 k m .  E M I S I J E  C O
²

 1 0 6  - 1 9 0 g / k m

Renault priporoča

OTROČJE LAHKA ODLOČITEV

 KLIMATSKA NAPRAVA
 RADIO CD MP3
 MEGLENKE
 ELEKTRIČNI POMIK 

 PREDNJIH STEKEL
 ELEKTRIČNO NASTAVLJIVI 

 IN OGREVANI ZUNANJI
 OGLEDALI

+ IZJEMNE PONUDBE 
NA OSTALIH VOZILIH

SAMO DO KONCA MARCA! Nekatere odločitve so lahke. 
Ne zamudite odlične ponudbe Renault z izjemnimi prihranki. 
Stopite do najbližjega Renault salona zdaj, razmišljali boste 
kasneje. In zadovoljni boste! 
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Brezovica - novi (zahodni vodovod). Kontrolni pregled je pokazal, da 
je prišlo do neskladnosti pitne vode v Drenažnem zajetju Drobtinka 
(pred kloriranjem). Navedeno zajetje je bilo zaradi pomanjkanja vode 
v zajetju Gola gorica, ki redno oskrbuje vodovod, v tem času vključeno 
v oskrbo. Vodo so redno klorirali. Za odpravo neskladnosti pitne vode 
je bilo za nekaj dni nekoliko povečano doziranje klora in izključeno dre-
nažno zajetje. Odvzeti so bili tudi kontrolni vzorci pitne vode, ki so bili 
skladni. 

Upravljalec je deloval v skladu s programom notranjega nadzora in 
primerno skrbel za obratovanje in osnovno vzdrževanje vodovodov ter 
obveščanje uporabnikov. Redno je preverjal tudi vrednosti klora v pitni 
vodi. Vodovodni objekti in njihova najožja okolica so bili ob pregledih 
čisti. Ugotovitve notranjega nadzora kažejo, da je bila oskrba s pitno 
vodo v letu 2011 pretežno varna.

KS Brezovica

Iz KS Podpeč – Preserje
Tudi letos so se društva iz KS Podpeč – Preserje, veliko število kra-

jank in krajanov, predvsem mladih, udeležili čistilne akcije »Očistimo 
Slovenijo«. Glavni nosilci akcije so bila tudi letos gasilska društva, za 
kar se jim najlepše zahvaljujemo. Zaključek čistilne akcije je bil v Go-
ričici. V nedeljo, 18. 3. 2012 je bil v dvorani Kulturnega doma Podpeč 
koncert Fantov s Praprotna, ki v letošnjem letu praznujejo 50 let delo-
vanja, znanih kot pevci Lojzeta Slaka. Poleg njih pa so nastopili še Pod-
krimski falotje, Stane Makovec s harmoniki ter mlada Julija Urbančič, 
Mladi godci, Jurčki in ansambel Ponos. Koncert je bil organiziran za 
pomoč pri nakupu novega gasilskega vozila za PGD Preserje. Vsem na-
stopajočim in občinstvu, ki je napolnilo dvorano, se v imenu krajevne 
skupnosti lepo zahvaljujem. 

V februarju je potekal tudi sestanek sveta KS Podpeč - Preserje, ki je 
obravnaval predlog proračuna za leto 2012. Višina predlaganega pro-

računa za našo KS je glede na lansko leto nižja, kar pomeni, da večjih 
investicij ne bo. Na seji sveta je potekal tudi razgovor glede ustrezne 
rešitve novogradnje POŠ Jezero. Na to temo je bilo opravljenih veliko 
sestankov, vendar do končnega dogovora in rešitve še ni prišlo. Pro-
blem je pridobiti ustrezno zemljišče, ki bi odgovarjalo tako merilom 
kot tudi volji krajanov. 

Sporočamo vam, da ima v poletnem času pisarna KS Podpeč - Pre-
serje uradne ure tudi ob torkih, med 19. in 20. uro. 

Želim vam prijetno praznovanje velikonočnih praznikov. 
Janez Šuštaršič,

KS Podpeč - Preserje

Iz KS Vnanje Gorice
V aprilu bomo na ekoloških otokih na območju KS Vnanje Gorice 

umaknili črne zabojnike za mešane odpadke ter rumene zabojnike za 
ločeno zbiranje embalaže. Ostali bodo zabojniki za zbiranje stekla in 
papirja, ki jih krajani nimate doma. Po spremenjenem načinu odvoza 
komunalnih odpadkov v Občini Brezovica imate vsi krajani možnost 
odlaganja odpadkov doma, v črne zabojnike za mešane odpadke ter ru-
mene zabojnike za embalažo. Zato smo se odločili za umik črnih in ru-
menih zabojnikov, saj na ekoloških otokih niso več potrebni. Poleg tega 
so ekološki otoki pogosto polni smeti, odpadki se ne ločujejo pravilno 
in se odlagajo na tla poleg zabojnikov. Če doma nimate zabojnikov za 
odpadke ali želite večji oziroma manjši zabojnik, se obrnite na Javno 
podjetje Snaga, telefonska številka klicnega centra je 01/477 96 00.

Svet KS Vnanje Gorice

Iz KS Notranje Gorice - Plešivica
V mesecu marcu smo bili priča izredno prijetnemu dogodku, ki se 

je odvijal v športnem parku Jama. Občina Brezovica je skupaj s krajev-
no skupnostjo kandidirala na razpisu Zavarovalnice Triglav, za ureditev 
otroških igrišč. Bili smo izbrani med 38 prijavami in bomo ena od štirih 
občin po Sloveniji, kateri bo Zavarovalnica Triglav donirala igrala v viši-
ni 10.000 EUR. Prireditev je v lepem sončnem vremenu popestrila tudi 
nosilka olimpijske medalje iz Pekinga plavalka Sara Isakovič, ki je prav v 
Notranjih Goricah razkrila svoje načrte za olimpijado v Londonu 2012. 
Za navdušenje vseh gostov so poskrbeli naši otroci iz podružnične šole 
v Notranjih Goricah s svojim prisrčnim nastopom. Bravo, mentorice in 
seveda nastopajoči! Novo igrišče bomo uredili do poletja.

Lepo vreme so izkoristili tudi kmetje in prostovoljno nasuli poljske 
poti. V pripravi je projekt obnove in razširitve železniškega prehoda v 
Notranjih Goricah. V mesecu avgustu bodo Slovenske železnice obno-
vile in istočasno razširile prehod, tako da bodo pešci imeli dovolj pro-
stora za varno prečkanje prehoda. 

Bližajo se že tudi prvomajski prazniki in prav danes ste kot običajno 
vsi lepo vabljeni na tradicionalno kresovanje v športnem parku Jama. 
Slogan ostaja: PASULJBO !

Marko Čuden,
KS Notranje Gorice-Plešivica
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Komunala

Kakovost pitne vode na območju vodovodnega 
sistema Podpeč – Preserje, Notranje in Vnanje 
Gorice v letu 2011

Nadzor nad kakovostjo pitne vode opravljamo v sodelovanju z 
Zavodom za zdravstveno varstvo Ljubljana (v nadaljevanju ZZV) ter 
v skladu s Pravilnikom o oskrbi s pitno vodo (Ur. l. RS, št. 19/04, 
35/04, 26/06, 92/06 in 25/09), ki določa standarde in normative za 
pitno vodo. V podjetju imamo uveden HACCP sistem.

Vodo črpamo v sistem iz dveh vodnih virov. Iz vrtine Virje lahko 
oskrbujemo celoten vodovodni sistem Podpeč – Preserje, Notranje 
in Vnanje Gorice. Območje Vnanjih Goric pa večinoma oskrbujemo 
iz vrtine VG - 1 na Velikem vrhu. V času povečane porabe pa tudi iz 
Virja. V aprilu lanskega leta smo vgradili mehčalno napravo na čr-
pališču Veliki vrh. Mehčalna naprava vodo prekristalizira na podlagi 
močnega magnetnega polja, ki kalciju v vodi spremeni obliko, zaradi 
česar se ta ne odlaga na stenah vodovodne inštalacije in grelnih tele-
sih (bojlerjih), ampak skupaj z vodo potuje naprej na izlivna mesta. 
Zaradi tega morajo uporabniki na tri do štiri tedne očistiti pelatorje 
na pipah.

V letu 2011 smo morali zaradi povečane motnosti črpališče Vir-
je izklopiti iz obratovanja pet krat (5). Ob tem smo uporabnikom 
vodo dobavljali iz Centralnega vodovodnega sistema Ljubljana.

Za preverjanje skladnosti pitne vode v letu 2011 je ZZV Ljubljana 
odvzel skupaj 49 vzorcev za mikrobiološka preskušanja (32 vzorcev 
za redni preskus in 15 vzorcev za občasni preskus). Pri štirih vzorcih 
je bil opravljen še preskus za prisotnost bakterije Clostridium per-
fringens s sporami. Za fizikalno kemijska preskušanja so odvzeli 21 
vzorcev vode (17 vzorcev za redni preskus in 4 vzorce za občasni pre-
skus).
Rezultati preskusov vzorcev pitne vode
Mikrobiološka preskušanja 

Rezultati mikrobioloških preskušanj kažejo, da je bilo neskladnih 
6 vzorcev vode. V dveh vzorcih vode je bila ugotovljena prisotnost 
Eschericchia coli in koliformnih bakterij (dvakrat na črpališču Virje 
pred dezinfekcijo), v enem vzorcu je bila ugotovljena tudi prisotnost 
enterokokov (zajetje z vrtino Virje pred dezinfekcijo), v petih vzorcih 
pa Clostridium perfringens s sporami (enkrat na zajetju z vrtino Virje 
pred dezinfekcijo in štirikrat na črpališču Virje po dezinfekciji).
Fizikalno kemijska preskušanja

Rezultati fizikalno kemijskih preskušanj odvzetih vzorcev pitne 
vode kažejo, da so bili vsi odvzeti vzorci, glede na preiskane para-
metre, skladni s Pravilnikom o pitni vodi (Ur. l. RS, št. 19/04, 35/04, 
26/06, 92/06 in 25/09).

Rezultati vzorcev pitne vode, ugotovljeni pri spremljanju pitne 
vode (monitoring):

Vsi vzorci pitne vode, odvzeti v okviru državnega monitoringa za 
leto 2011, so bili skladni s predpisi.

Podrobno letno poročilo o pitni vodi si lahko ogledate na spletni 
strani podjetja www.jkp-brezovica.si.

JKP Brezovica d.o.o.

Komunala na Občini Brezovica
Vsa dela, ki so vezana na trenutne investicije po naši občini, potekajo 

skladno z zastavljenimi cilji. Nadaljujemo dela na izgradnji kanalizacije 
v naselju Radna. V aprilu končno pričakujemo razpis za gradnjo čistil-
ne naprave in kanalizacije za KS Vnanje Gorice in KS Notranje Gorice - 
Plešivica. Na projektu krožišča v Podpeči pričakujemo pričetek gradnje 
infrastrukture in vozišča, tako da lahko pričakujemo prve delne zapore 
prometa. V zaključni fazi je širitev ceste iz Kamnika pod Krimom proti 
Preserju, kar bo prispevalo k večji varnosti v prometu in dostopu učencev 
do šole v Preserju. Tudi v naši najvišje ležeči krajevni skupnosti Rakitna, 
so se dela za gradnjo kanalizacije že pričela. Zaključek del predvidevamo 
v septembru 2012. Kot vsako leto se je Občina Brezovica tudi letos pri-

ključila akciji »Očistimo Slovenijo« in s pomočjo vseh krajevnih skupnosti 
se je akcije udeležilo skoraj 2000 prebivalcev. Polovica teh udeležencev je 
naših osnovnošolcev in najmlajših iz vrtcev, udeležba, ki je presegla vsa 
pričakovanja. Kljub splošnemu mnenju, da je odpadkov manj kot prej-
šnja leta, pa ne moremo mimo dejstva, da v občini še obstajajo deponi-
je, ki v svoji globini skrivajo odpadke starejšega datuma. Prav gotovo se 
moramo vsem prostovoljcem zahvaliti za udeležbo na akciji in prav tako 
desetini Slovenske vojske, ki je pomagala čistiti obsežno deponijo na Bre-
zovici. Kljub željam, da v prihodnjem letu ne bo potrebno izpeljati čistilne 
akcije, moramo ostati na trdnih tleh. Glede na izkušnje se žal pridni in 
osveščeni prebivalci naše občine zopet vidimo spomladi 2013.

Marko Čuden, podžupan

Vodovodni sistem
Ime 

oskrbovalnega ob-
močja

MIKROBIOLOŠKA PRESKUŠANJA KEMIJSKA PRESKUŠANJA

Odvzeti vzorci Neskladni vzorci Neskladni vzorci
E. Coli Odvzeti vzorci Neskladni vzorci

redna občasna redna občasna redna občasna redna občasna redna občasna

Podpeč – Preserje, 
Notranje in Vnanje 

Gorice

Podpeč – Preserje, 
Notranje in Vnanje 

Gorice
29 20 0 6 0 2 17 4 0 0
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Šole in vrtci

Obiskala nas je Muca Copatarica
V najmlajših skupinah otrok »želvice in račke« vrtca Podpeč že radi 

poslušajo pravljice. V februarju so prisluhnili lutkovni predstavi o Muci 
Copatarici. Lutka je otrokom povedala zgodbo o copatkih. Pobožala 
jih je preden so zaspali, včasih pa pokukala skozi okno, da je videla, 
kako se igrajo.

Otroci so barvali copatke, iskali prave pare copatk in se naučili pe-
smici o copatkih in muci. Zdaj so že tako veliki, da si večina otrok že 
sama sezuje copatke in jih pospravi pod ležalnik, ko gredo počivat, 
nekateri pa potrebujejo pomoč vzgojiteljic. Muca jih je pohvalila, ker 
ne hodijo bosi po tleh.

Tudi sicer se pri »račkah« in »želvicah« dogaja marsikaj: veliko po-
jemo, plešemo in se igramo z vsemi mogočimi igračami, tudi takimi, 
ki niso čisto prave igrače, kosi blaga, pene, stiropor, kartonasti tulci in 
škatle, in posode, ki jih mame v kuhinji ne potrebujejo več.

Največ časa pa namenimo učenju naših medsebojnih odnosov, 
kako biti drug do drugega pozorni, kako odstopiti igračko ali poča-
kati, da prideš na vrsto za vožnjo po toboganu. Otroci obeh skupin 
vsak dan rastemo in zorimo v vesele male osebe. Tega se skupaj z njimi 
veselimo tudi

Nina, Urša, Hedvika, Katarina,
strokovne delavke 

Pri mizarskemu mojstru Milošu
Pri pouku se učimo o lesnih gradivih, izdelujemo izdelke iz lesa, zato 

smo obiskali mizarja Miloša. V delavnici ima veliko strojev za rezanje 
lesa, luknjanje in celo za lakiranje lesa. V prostoru je bil neprijeten vonj 
po laku in povsod je bilo žaganje. Iz lesa zna narediti tudi konja, figuro 
za šah. Ko smo prišli k njemu na poučen ogled, je delal polkrožno sto-
pniščno ograjo. V delavnici smo videli marsikaj, stroje, izdelke in orod-
je. Izvedel sem tudi, da vsi kosi lesa ne plavajo na vodi. Nisem vedel, da 
je lahko les tako drag, en hlod posebnega lesa lahko stane tudi 6000 
evrov. Miloš ima tudi stroj za izrezovanje štirikotnih lukenj. Na koncu 
nam je predstavil vijugast les, vrbove veje, dolge približno 2 metra. Ko 
smo šli v šolo, nam je veje podaril. 

Tekli smo do ceste, potem še do šole. Ko je učiteljica rekla, da gre-
mo v garderobo, smo tudi vsi stekli. Prišla je gospa Zdenka, pobrala 
vrbove palice in jih v razredu dala v kot. 
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* Sklenitev novega naročniškega razmerja ali 
podaljšanje obstoječega za 24 mesecev.

Samsung
S5610
1€*
na pakete
Povezani 35/45/77

* Sklenitev novega naročniškega razmerja ali 
podaljšanje obstoječega za 24 mesecev.

Alcatel
OT-536
1€*

TC Mercator, Robova cesta 6, Vrhnika
T: 01 755 71 61, M: 041 342 000
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* Sklenitev novega naročniškega razmerja ali 
podaljšanje obstoječega za 24 mesecev.

HTC
Evo 3D
1€*
z izbiro NAJNAJ (9)

* Sklenitev novega naročniškega razmerja ali 
podaljšanje obstoječega za 24 mesecev.

Samsung
Galaxy
X Cover
1€*
z izbiro NAJNAJ (9)

Sklepanje novih naročniških razmerij in podaljšanje obstoječih za Telekom Slovenije d.d. 

PREGANJAMO ZIMO!
+DARILO

Zapisal: Darko Jovanović, 4. C
POŠ Notranje Gorice

Mentorica: Zdenka Oblak

Izlet na Veliki Javornik
V soboto, 17. 3. 2012, smo se s planinskim društvom odpravili na 

Veliki Javornik. Med izletom smo se ustavili tudi pri planinski koči, kjer 
so nam postregli čaj, tortice, arašide in dobro voljo. Zabavali smo se 
tudi med hojo navzdol, ko smo se drsali po snegu, peli Sivo pot, Vsak 
po svoje in naše planinske himne. Postanek smo naredili še pri igralih, 
a sva se midve zaradi strahu pred višino gugali samo kratek čas. 

Zanimivo je bilo, ker smo videli veliko mravljišč, živali, bodeče neže, 
z vrha tudi Triglav in še veliko vrhov. Najbolj zabavna je bila mentorica 
Maja, na koncu pa smo se zleknili na avtobusne sedeže in zaspali.

Tinkara Kovačič in Karin Rot, 
4. in 5.razred PŠ Rakitna

Bili smo na predstavi Narava spregovori
9. 3. 2012 smo učenci in vrtčevski otroci ob 10:45 odšli v Dom 

krajanov, da bi si ogledali predstavo Narava spregovori. V skoraj 
polni dvorani je bilo pred predstavo glasno. Igrali so mladi člani 
dramskega krožka KD Janez Jalen, ki ga vodi ga. Urša Bačar. 

Na oder je prišla mati Zemlja in se pritoževala, da je na njej pre-
več smeti.

Nato je priteklo nekaj otrok, bili so šolarji, ki so hoteli imeti pi-
knik. Zagledali so polno smeti. Hoteli so igrati nogomet, niso ime-
li žoge, zato so uporabili kar plastenko. Predno so odšli domov, je 
eden izmed otrok rekel, naj pospravijo smeti, a jih niso hoteli. Ustavil 
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Kultura

jih je EKO policist. Nagovoril jih je, naj pospravijo smeti za sabo. 
Začeli so pospravljati, fant je šel po plastenko v potok. Potok je spre-
govoril: »Lepo, da si prišel po to plastenko.« Nato pa so pritekli še 
ostali otroci. Smeti so začeli pobirati še okoli vrbe. Vrba je prijela 
deklico, ki je zakričala. EKO policist je ogovoril vrbo in ta je deklico 
le izpustila. Otroci so hoteli dati vse smeti kar v zbiralnik s papir-
jem. A se je oglasil Papirko: »Kaj pa mečeš embalažo vame, saj sem 
smetnjak za papir! Vame gre samo papir.« Otroci so ugotovili, da je 
ločevanje smeti zelo pomembno. Papir so dali v smetnjak z napisom 
Papirko, steklo v smetnjak Steklenko in embalažo v Embalažka. Ko 

so končali z delom, je prišla mati Zemlja in jih pohvalila. Predstava 
je bila zanimiva, poučna in zelo dobra.

Eva Ambrožič, 4. c
POŠ Notranje Gorice

Mladim dramskim igralcem, njihovi mentorici in KD Janez Jalen se 
zahvaljujemo za kulturni dogodek.

Zdenka Oblak,
POŠ Notranje Gorice

Premiera Malomeščanske svatbe
Kulturno društvo Janez Jalen je letošnjo sezono začelo z novo predsta-

vo, konec februarja so namreč premierno predstavili enodejanko nem-
škega klasika Bertolta Brechta, Malomeščanska svatba, ki jo je neusmilje-
ni kritik meščanstva napisal v svojem mladostnem obdobju. Na režiserski 
stol je ponovno sedel Jaka Andrej Vojevec, ki je pred štirimi leti v Notranjih 
Goricah že režiral predstavo Stevardesa, pred dvema letoma pa še ko-
medijo absurda Plešasto pevko. Tudi tokrat je ekipa dvanajstih igralcev 
zvestemu občinstvu postregla s kančkom absurda in obilico smeha ter 
spletk, ki so razkrile resnično podobo malomeščanstva pod navidezno 
fasado imenitnosti.

Brecht je v Malomeščanski svatbi neusmiljen kritik meščanstva, avtor 
v delu kritiko usmerja skozi poročno slavje. Rdeča nit predstave je po-
roka, na kateri gre vse narobe, gostje so pikolovski in zoprni, najboljši 
prijatelji se izkažejo za hinavske opravljivce, doma narejeno pohištvo – 
stoli, mize, postelja, omare, ponos mladoporočencev, začnejo med po-
gostitvijo razpadati, tako kot začne razpadati fasada malomeščanstva. 
Vsa moralnost, uglajenost in svetovljanstvo svatov se izkažejo za lažne. 
Na površje priplavajo stari grehi ženina in neveste, ki niso v čast njuni ne-
dolžni ljubezni, kar se pozna tudi na nevestinem trebuhu. »Brecht sicer 
slovi po družbeno angažiranih delih, ta mogoče za današnji čas ni tako v 
tem angažmaju, ampak bolj v komičnosti, saj so stvari, ki jih na tej svatbi 
obravnavajo kot škandal, danes precej normalne,« je po koncu predstave 
povedal Vojevec.

Z gledališkega vidika je Brechtov tekst zelo zanimiv, saj je avtor v svojem 
družbenokritičnem delu za mizo postavil devet ljudi, ki so ves čas precej 
statični. Kot je dejal režiser, so v predstavi stavili predvsem na komičnost 
in poigravanje z gledališkostjo, igrivostjo ter tudi sceno. Prav scena pa je 
že na začetku predstave presenetila gledalce, ki so s svojih sedežev ugledali 
popolnoma prazen oder: »Gradili smo na presenečenju gledalca. Zdi se 
mi krasno, da je scena preprosta, da je vse gibljivo in tudi v tem vidim čar 
gledališča, da prideš, vidiš prazen oder in ti sploh ni jasno, kaj je zdaj to, 
potem pa kar na enkrat igralci celo scenografijo prinesejo na oder.«

Vloge so tokrat interpretirali Milan Vidmar kot nevestin naporni oče, 
Maja Bahar kot ženinova mati, poročila sta se Matevž Vidmar in Man-
ca Zore. Z nevestino sestro Klavdijo Japelj se je zapletel in opravljal mlad 

moški, ki ga je odigrala Gordana Lacič, ženinovega prostaškega prijatelja 
je interpretiral Jure Rajšp, dolgčas po večletnem zakonu pa sta na odru 
živela Janez Remškar in Tamara Lacič.

Sicer pa so si gledalci lahko pred in po predstavi ogledali še razstavo 
unikatnih izdelkov člana KD Janez Jalen Marjana Roglja. Ta je z naravnimi 
gradbenimi materiali predstavil bogato arhitekturno izročilo slovenskih 
pokrajin. Kamen in les, dva najbolj značilna gradbena elementa, ki so 
ju uporabljali naši predniki pri gradnji svojih bivališč in pomožnih stavb, 
sta ga navdušila in povezal ju je v maketah ljudskih hiš. »Njegove izku-
šnje obdelave lesa, predvsem pa izvrstno poznavanje obdelave kamna, so 
ob potrpežljivem in natančnem delu pokazale prve rezultate. S skrbnim 
proučevanjem značilnosti stavb sezidanih iz kamenja in lesa želi vtkati v 
svoje makete del arhitekturne dediščine slovenskih pokrajin,« so zapisali 
gledališčniki.

VesnaErjavec 

Dan za gasilsko vajo
je hudomušna predstava, ki jo za vas pripravlja mladinska skupi-

na iz PGD Preserje, v nedeljo, 1. aprila, ob 18.00, v Kulturnem domu 
Podpeč.

Vabljeni!

• izključno z naravnimi vitamini in minerali
• primerna tudi za pse z zdravstvenimi težavami
• suha hrana za pse že od 19,99 €, mokra hrana že od 2,69 €

Jure Borišek s.p., Jezero 98a, 1352 Preserje. T: 041558161, www.kosmatincki.si

HLADNO STISKANA HRANA ZA PSE IN MAČKE

foto: Andreja Aljančič Povirk
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Šport
Tekmovanje v balvanskem plezanju

V soboto, 10. marca 2012, je v Radovljici potekala druga tekma 
Zahodne lige 2012 v balvanskem plezanju. Balvansko plezanje je plezal-
ni slog, kjer sta poudarjeni moč ter dinamika gibanja. Gre za plezanje 
brez vrvi na balvane, ki praviloma niso višji od doskočne višine.

Otroci so tekmovali na umetnih balvanih. Vsak tekmovalec je mo-
ral preplezati devet balvanov v čim manj poizkusih. Za to je imel na 
voljo 2 uri časa. 

Tekme se je udeležilo kar 262 mladih plezalcev iz zahodnega dela 
Slovenije, med njimi tudi Ajda Šturm in Alex Kotnik iz brezoviškega ple-
zalnega društva. Tudi tokrat sta plezala zelo dobro in že pridno treni-
rata za naslednjo tekmo v težavnostnem plezanju, ki bo v nedeljo, 25. 
marca v Žirovnici.

Plezalno društvo Grif Brezovica 

Zimsko ligo v malem nogomet 2011/12 osvojila 
ekipa NEZNANIH

V nedeljo, 11. 3. 2012, je bilo odigrano zadnje kolo zimske 
lige v malem nogometu na Brezovici za sezono 2011/12. V ligi, ki 
je potekala ob nedeljah dopoldne, v balonu Duol, od novembra 
2011 do marca 2012, je nastopalo 12 ekip, od tega štiri iz občine 
Brezovica. Zaradi večjega števila ekip je organizator ekipe razvr-
stil v dve skupini po šest, kjer se je igralo po enokrožnem siste-
mu. Po odigranih vseh tekmah v obeh skupinah so se najboljše 
tri ekipe iz obeh skupin pomerile vsaka z vsako v ligi za prvaka. 
Ostale ekipe pa so se potegovale za mesta od 7-12. Organizator 
lige je bil sredi sezone primoran dve ekipe izključiti, ker sta kršili 
pravilnik zimske lige, tako da je na koncu tekmovalo še deset 
ekip. V celotni sezoni se je odigralo 55 tekem (30 tekem rednega 
dela in 25 tekem drugega dela). 

Končno zmago je prepričljivo osvojila ekipa Neznanih, saj je 
zmagala prav na vseh tekmah. Liga je vsako leto močnejša, kar 
kažejo tudi vse bolj tesni rezultati. Za zmagovalno ekipo Nezna-
nih sta nastopala brata Rastoka, ki aktivno igrata v 2. Slovenski 
futsal ligi. Ligo sta že tretjo sezono zapored organizirala Klemen 
Zaletel in Matej Guček. Organizator je na zaključni podelitvi pr-
vim trem ekipam podelil pokale ter praktične nagrade. Nagra-
do za najboljšega strelca lige je dobil igralec iz ekipe Neznanih 
Mladen Maksimovič, nagrado za najboljšega vratarja pa vratar 
ekipe Neznanih Marko Đekovič. Vsi rezultati in lestvice so ob-
javljeni na spletnem portalu http://www.kapodol.com/Brezovi-
ca_zimska_liga/2011/index.php

Končni vrstni red zimske lige 2011/12: 
1. mesto NEZNANI 
2. mesto RAMEKS
3. mesto ŠPILFERDERBERJI
4. mesto KMN NOTRANJE GORICE
5. mesto KMN LIBERO HELLA

6. mesto ADI TEAM
7. mesto BREZOVICA
8. mesto KRIVE NOGE
9. mesto NK DRAGOMER MLADI
10. mesto STARE SABLJE

V imenu organizatorja se zahvaljujem ekipam za sodelovanje in so-
dniku Predragu Vasiću za korektno sojenje.

Klemen Zaletel in Matej Guček,
organizatorja

Asfaltiranje in tlakovanje 
ter ostale nizke gradnje
Asfaltiranje in tlakovanje 
ter ostale nizke gradnje
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Iz NTK Preserje
Moška ekipa NTK Preserje v II. ligi

Moška ekipa NTK Preserje je prepričljivo zmagala v III. SNTL in se 
uvrstila v II. SNTL. Fantje so v jesenskem delu zmagali vse dvoboje, v 
spomladanskem delu pa izgubili le dva in se z zanesljivo uvrstili v viš-
jo ligo. Dva dvoboja v spomladanskem delu sta bila izgubljena zaradi 
bolezni dveh igralcev, tako da so igrali v drugi postavi. Najboljši igralec 
naše ekipe Janez Petrovčič je bil tudi najboljši igralec tretje lige brez iz-
gubljenega dvoboja. Janez je prav tako trener in vodja ekipe. V ekipi so 
igrali tudi Matic Kaiser, Marko Klinger in Črt Grm Urbančič. Fantom je 
pomagal tudi Roman Peršin, ki je poskrbel, da tekme potekajo nemo-
teno.

Februar je bil tudi drugače najbolj dejaven v letošnji sezoni. Udele-
žili smo se kar sedmih tekmovanj v različnih starostnih in kakovostnih 
kategorijah, poleg moške in ženske lige ter pokala RS. Med drugim smo 
se udeležili tudi ekipnega tekmovanja Alpe - Adria na Vrhniki, kjer smo v 

skoraj vseh kategorijah osvojili pokale. Najbolje so se izkazali najmlajši, 
saj so skoraj vsi prišli na oder za zmagovalce. V pokalnem tekmovanju 
RS so tako fantje kot dekleta zmagali le v zadnjem krogu. Fantje so zma-
gali NTK Muto, punce pa NTK Logatec, kar pa je bilo premalo za finale.

V marcu smo se udeležili državnega prvenstva za člane v Velenju. 
Najbolje je igral Janez in se uvrstil med 16. najboljših. Tudi dvojica Janez 
- Nika se je uspešno prebila med 16. najboljših. Ostali so premagali le 
enega nasprotnika v skupini, kar je bilo premalo za uvrstitev v finalno 
skupino.

Ekipa mladink se je uvrstila na finalni turnir v Murski Soboti. Na-
stopalo je osem najboljših ekip v državi, igrali pa so dva dni. Prvi dan 
so dekleta premagale NTK Muto in PPK Rakek ter izgubile z ekipo NTK 
Fužinar. Uvrstile so se med štiri najboljše. Drugi dan pa so po zelo do-
brem dvoboju izgubile v polfinalu z ekipo NTK Logatec (igra v I. SNTL). 
Tako so se za tretje mesto pomerile z NTK Arrigoni. Dvoboj je trajal kar 
štiri ure, izgubile pa so z najtesnejšim izidom 5:4. Osvojile so zelo dobro 
četrto mesto, kar je tudi realno za to ekipo.

V tem mesecu nas čakajo še trije pomembni turnirji, ekipni finalni 
turnir za kadetinje, državno prvenstvo za mlajše kadetinje in kadete ter 
državno prvenstvo za člane do 21 let.
Razpis in propozicije 7. memorialnega turnirja Gregorja Legiše 
za kadete in kadetinje 
Prireditelj tekmovanja: Namiznoteniški klub Preserje, Preserje
Kraj: Preserje, Športna dvorana OŠ Preserje, Preserje 60
Čas: petek, 27. april 2012, z začetkom ob 10. uri

Pravico nastopa: imajo vsi pri NTZS pravilno registrirani in ne-
registrirani igralci in igralke, rojeni 01.01.1997 in mlajši, tudi tisti 
slovenski igralci/igralke, ki so registrirani za tuje klube. Udeležba je 
odprta. 

Način igranja: Predtekmovanje se igra po skupinah s po 3 do 4 
igralci/igralkami, finalna skupina pa na izpadanje. Vse igre (predtek-
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movalne in finalna skupina) se igrajo na tri dobljene nize. Podroben 
način igranja (št. uvrščenih v finalno skupino, morebitna tolažilna sku-
pina,…) bo določen na podlagi števila prijav in bo znan nekaj dni pred 
tekmovanjem.

Prijave: morajo prispeti na naslov: Namiznoteniški klub Preserje, Pre-
serje 2, 1352 Preserje (fax: 01 363 31 85, e-mail: ntk.preserje@gmail.
com) najkasneje do torka, 24. 04. 2012, do 12. ure.

Žrebanje bo v sredo, 25. 04. 2012, ob 18. uri v prostorih NTK Pre-
serje.

Prijavnina: nastop je brezplačen 
Vodstvo tekmovanja: vrhovni sodnik in predstavnik prireditelja
Nagrade: pokali za štiri prvouvrščene igralce in igralke ter praktič-

ne nagrade. V kategoriji kadeti se zmagovalcu vsakoletno podeli tudi 
prehodni pokal. 

Vse ostalo po pravilnikih NTZS, ETTU in ITTF.
13. odprti turnir Občine Brezovica v namiznem tenisu
Organizator: Namiznoteniški klub Preserje
Kraj:  Preserje, telovadnica OŠ Preserje
Datum in čas: Sobota, 07.04.2012 ob 9.00 uri

Informacije: g. Roman Peršin, Prevalje 30, 1352 Preserje, gsm: 041-
671-966

Igrajo lahko: vsi ljubitelji namiznega tenisa, ki živijo in delajo v ob-
čini Brezovica, vabljeni tudi ljubitelji namiznega tenisa, ki živijo in dela-
jo v sosednjih občinah ( Vrhnika, Borovnica, Ig, Škofljica, Vel.Lašče, …) 

Starostne kat.: 
- moški do 40 let
- moški nad 40 let
- ženske
- učenci in učenke 1. – 6. razred
- učenci in učenke 7. – 9. Razred
Način igranja: V predtekmovanju po skupinah /od 3-5/, dva naj-

boljša se uvrstita v finalno skupino, ostali iz skupin igrajo v tolažilni 
skupini za razigravanje. Igra se na 3 dobljene sete.

Prijave: 15 min pred začetkom tekmovanja
Prijavnina: 10€, učenci in učenke 5€
Zaključek: Razglasitev rezultatov in podelitev pokalov, medalj ter 

praktičnih nagrad takoj po tekmovanju.
NTK Preserje

Ostalo

Za nami vse čisto
Letošnje akcije »Očistimo Slovenijo«, ki smo jo v naši občini prvič 

združili in opravili na isti dan kot tradicionalno občinsko čistilno akci-
jo, je dveh dneh čiščenja sodelovalo kar 1952 občank in občanov. 

Z akcijo so v petek začeli starejši šolarji OŠ Brezovica in OŠ Preserje, 
otroci iz vrtcev in mlajši šolarji pa so se akciji s svojimi starši pridruži-
li v soboto. Če se je človek v soboto zjutraj zapeljal od Brezovice do 
Rakitne, Jezera ali Goričice pod Krimom, je povsod videl mladino in 
odrasle, ki so v raznobarvne vrečke pobirali odpadke, ki jih potniki v 
avtomobilih odmetavajo na in ob cesto. Pri tem so se vsi po vrsti spra-
ševali, zakaj ti ljudje tega ne počnejo doma, pred svojo hišo, ampak tu, 
pred našimi hišami in pred našim pragom. 

Že v petek so šole del svojega programa namenile varstvu okolja, 
družina Pajnič s prijatelji iz Preserja pa je očistila sprehajalno pot med 
Preserjem in Dolenjo Brezovico in jo, tako rekoč, »posvojila«. V soboto 
zjutraj so prvi vstali Rakičani in že ob 7. uri zjutraj so se prva dekleta 
z Rakitne podala na cesto proti Preserju. Nasproti se jim je podalo 29 
članov Triatlonskega društva iz Ljubljane, ki so prišli na pomoč. Istoča-
sno so na pot izpod S. Ane krenili tudi člani PD Brezovica, ki so čistili 
dostopne poti na Planinco in Krim. Že malo po 8. uri so pričeli deliti 
vrečke, ki so jih prispevali Ekologi brez meja ter podjetji Špan in Alu-
fix, v Notranjih goricah. Malo za njimi so pričeli v Vnanjih goricah, na 
Brezovici pred domom PGD Brezovica in v Preserju pred domom PGD 
Preserje. Veliko število občanov se je zbralo tudi pred domom PGD v 
Goričici in na Jezeru ter pred Domom občanov v Podpeči. Ob 9.30 
so se na pot ob levem bregu Ljubljanice podali brezoviški skavti, ki so 
opravili jutranjo molitev pred akcijo. Skavti so v mesecu dni pred tem 
pregledali tudi vsa registrirana črna odlagališča in vnesli spremembe v 
ustrezen zemljevid na svetovnem spletu. Marko Čuden, kot predsednik 
Krajevne skupnosti Notranje gorice in hkrati podžupan, je imel polne 
roke dela, so pa v Notranjih goricah počistili največ črnih odlagališč. 
Občina Brezovica je tudi založila prostovoljce z rokavicami, brez ka-
terih bi bilo odpadke težko pobirati in seveda naročila odvoz zbranih 
odpadkov na vseh odlagališčih, od Rakitne do Jezera in od Goričice do 
Brezovice, podjetjema Snaga in Dinos (žal ta odvoz ni bil brezplačen in 
bo kar izdatno bremenil občinski proračun).

Že ob 10. uri so pričeli zvoniti telefoni. Kamioni in nakladalci iz 
Plan-net Solar (enega od kamionov je celo sam vozil in upravljal direk-
tor Marko Femec) so čistili 5 črnih odlagališč na in okoli Plešivice, ki 
so jih »posvojili«, potem pa so se podajali na »gasilske« akcije, kjer je 
bilo potrebno očistiti večje odlagališče, odpeljati odpadke na deponijo 

Barje ali pobrati odpadke z manjših odlagališč in jih pripeljati na glav-
no zbirališče ob Podpeški cesti v Notranjih goricah. Brez njih in brez 
Slovenske vojske, ki je tudi sodelovala z mehanizacijo in enoto vojakinj 
in vojakov, bi akcijo težko zaključili, kot smo jo. Vojska je predvsem 
sodelovala pri čiščenju večjih črnih odlagališč. 

Policija je imela predvsem opravka z umirjanjem prometa, saj so 
bile ceste polne prostovoljcev, ki so čistili površine ob cestah in tudi 
kaznovanje je bilo potrebno zaradi divje vožnje skozi Podpeč, sicer pa 
vodja varnostnega okoliša ni poročal o kakšnih posebnih incidentih, 
razen seveda »invazije« Romov, ki so kopali po odpadkih in v kombije 
ter na prikolice nalagali zlasti kovinski material. 

Ob zaključku akcije so mnoge krajevne skupnosti pogostile prosto-
voljce. Najbolj množično v Notranjih Goricah, kjer so, zaradi nepri-
čakovano velike udeležbe, dobesedno izpraznili lokalno trgovino, do 
Goričice pod Krimom, kjer so delili bloške klobase in se zadržali naj-
dlje, saj so lokalni gasilci ob 15. uri odigrali še prijateljsko odbojkarsko 
tekmo z ekipo Slovenske vojske (in seveda zmagali).

Končni rezultat: 1952 udeležencev akcije (skoraj 3x več kot 2 leti 
nazaj), od tega skoraj 500 otrok in mladine, 14 popolnoma očiščenih 
črnih odlagališč in preko 30 delno očiščenih črnih odlagališč (grad-
benega materiala in salonitnih plošč nismo pobirali). Zbranih in od-
peljanih odpadkov je bilo za 120 kubičnih metrov, kar je manj, kot 2 
leti prej in kaže, da se morda situacija na tem področju le izboljšuje, 
čeprav so zgodbe, ki so jih pripovedovali udeleženci, zastrašujoče. Vsi 
po vrsti so bili ogorčeni, kako lahko brezvestni ljudje na sredo ceste na 
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Barju odvržejo poln kamion avtomobilskih odbijačev ali na sredo goz-
dne ceste poln kamion gradbenih odpadkov, le nekaj km proč od nove 
deponije pri JKP Brezovica v Kamniku pod Krimom. Nekdo je v gozd 
ob cesti Rakitna – Preserje »odložil« kar celo staro kuhinjo. Sploh je na 
Rakitni, pravijo, bolj »po kavbojsko«, saj eden od občanov celo pobira 
pristojbino za odlaganje odpadkov na svojem zemljišču in dovoli tudi 
praznjenje cistern s fekalijami iz greznic, pa mu doslej še nobena in-
špekcijska služba ni prišla do živega. Kaj hočemo, vsak išče svojo srečo 
v teh težkih časih. Ne vemo pa, zakaj ravno na plečih narave.

Igor Triller

Tereza Kesovija je navdušila brezoviško publiko 
Koncert ene največjih hrvaških glasbenih zvezd, ki slovi po izje-

mnem glasu in vrhunski interpretaciji čudovitih neminljivih pesmi, je 
nedvomno obogatil kulturno dogajanje ob prazniku žena in razveselil 
Terezino zvesto občinstvo. Brezova dvorana, kjer je dobri dve uri svoje 
uspešnice prepevala hrvaška diva, je bila polna, publika pa odlična, 
sproščena in vidno zadovoljna, kar je bilo mogoče tudi slišati, saj so 
pevko nagradili z bučnim aplavzom.

Kesovija je razveselila občinstvo s svojim izjemnim glasom, interpre-
tacijo, energijo in humorjem. Že s prvimi melodijami je razgrela publiko 
in jim v nadaljevanju ponudila s čustvi nabit koncert. S svojimi večno 
zelenimi hiti vedno seže do srca in tudi tokrat ni bilo nič drugače, saj je 
publika skoraj pri vsaki pesmi prepevala z njo. Tereza pa ni navdušila le s 
petjem, temveč tudi neizmerno energijo, ki je pri svojih triinsedemdese-
tih letih premore ogromno. Skrbno urejena, v visokih petah je poplesa-
vala po odru in z vsakim novim komadom presenečala publiko. 

Diva je s svojim profesionalnim nastopom, barvo glasu in izjemno 
glasbo v preteklosti že navdušila hrvaško, slovensko in francosko publi-
ko. Umetnica je v svoji petdesetletni karieri izdala več kot trideset plošč 
in več kot sedemdeset znanih popevk ter deset zgoščenk. Prejela je števil-
na priznanja, med katerimi izpostavljamo razglasitev za viteza visokega 
reda za prispevek h kulturi (Chevalier des arts et lettres), ki ga podeljuje 
francoski predsednik, ter zlato plaketo za humanizem. Dvakrat je na-
stopila na prireditvi Pesem Evrovizije, leta 1966 je zastopala Monako 
in leta 1972 Jugoslavijo. Med bivanjem v Franciji je Tereza sodelovala 
z ustvarjalci, kot so Serge Lama, Tino Rossi, Gilbert Becaud in Ritta 
Pavone. Ob nastopanju na Unicefovih prireditvah je sodelovala z zvez-
dami, kot so bili Charlie Chaplin, Richard Burton in Peter Ustinov. Med 
vrhunce kariere zagotovo sodi solistični koncert v pariškem gledališču 
Olympia leta 1988, kamor se je Tereza zmagovito vrnila leta 2007.

Brezoviškemu občinstvu je že na začetku koncerta predstavila svoje 
hite, kot so Prijatelji stari gdje ste, Moja posljedna i prva ljubav, Sunča-
ne fontane in številnimi drugimi. Na odru so se ji po dobrih dveh urah 
neprekinjenega nizanja uspešnic, pridružile tudi pevke ŽPZ Brezovica, 
ki so najprej same zapele nekaj znanih popevk, ob koncu koncerta pa 
zapele tudi s Terezo. Seveda nista manjkali slovenska Dan ljubezni in 
Terezina »Nono, dobri moj nono«.

Nad brezoviško publiko in domačimi pevkami je bila gostja vidno 
navdušena. Posebne pohvale je bila deležna zborovodkinja Sonja Sojer, 
ki je na Terezo Kesovijo naredila močan in pozitiven vtis. »Vaša Sonja je 
pravo sonce. Ko sem jo opazovala pred koncertom na vaji sem opazila, 
da ženska izžareva veliko pozitivne energije, vsak njen gib pa je prava 
umetnost,« je ob koncu dejala Kesovija in Sonji iz srca čestitala.»Na 
odru stati skupaj s Terezo Kesovijo je za nas posebno doživetje«, je po-
vedala predsednica zbora, Polona Raušl, »in zelo smo počaščene, ker 
lahko nastopimo s takšno legendo zabavne glasbe. Lani ob istem času 
smo imele nastop s skupino Eroika, ki je bil za nas prav tako posebno 
doživetje, prihodnje leto ob dnevu žena pa si obetamo koncert še s ka-
kšno novo glasbeno zvezdo.« 

Vesna Novak

Novice iz DU Brezovica
Čeprav se dolgo nismo oglasili, tudi v našem društvu upokojencev 

kar pridno delujemo. V preteklem letu smo organizirali dva izleta, spo-
mladi po slovenskem in italijanskem Krasu. Z vodičem smo se peljali 
skozi Trst, si ogledali Miramarski grad, pot nadaljevali do Sesljana, se 
sprehodili po Riklijevi poti do Devina in si na poti proti Gorici ogledali 
še izvir reke Timav.

Jeseni pa smo se odpravili v Prekmurje, v Banovce. Najprej smo 
se ustavili v Gornji Radgoni, si ogledali klet penin in jih tudi pokusi-
li. Ogledali smo si še oljarno Šeruga in se ustavili v Babičevem mlinu. 
V Termah Banovci smo imeli najprej kosilo, potem pa dovolj časa za 
prijetno osvežitev v bazenih ali za sprehod. Udeležba na izletih je bila 
dobra, obakrat smo napolnili avtobus.

Trikrat smo se srečali na družabnih srečanjih, na občnem zboru, 
martinovanju in prednovoletnem srečanju. Na vseh srečanjih smo po-
skrbeli za dobro počutje, živo glasbo in zabavo s plesom. Navedenih 
srečanj se je udeležilo od 80 do 90 članov, to je približno tretjina včla-
njenih.

Zahvaljujoč prijaznim gasilcem lahko srečanja organiziramo v do-
mačem gasilskem domu, kar je zelo priročno in tudi cenovno ugodno, 
ob tem, da člani upravnega in nadzornega odbora opravimo veliko 
dela sami. Martinovanje pa smo že drugo leto zelo uspešno izvedli na 
turistični kmetiji Kisovec na Petkovcu nad Logatcem. Zaradi dobre go-
spodinje, prijaznega osebja in prijetnih muzikantov ter vzdušja se tja 
radi vračamo.

Spomladi smo se člani društva priključili čistilni akciji. V decembru 
pa so naše poverjenice obiskale bolne člane in starejše od osemdeset 
let, se z njimi pogovorile in jim prinesle skromna darila.

Za letošnje leto spet načrtujemo dva izleta in štiri srečanja. Poleg že 
tradicionalnih srečanj planiramo še piknik v začetku junija, na Petkov-
cu. Prvi izlet bo v maju, na Dolenjsko in z Rudolfovim splavom po Krki, 
kjer nas čaka prijetna vožnja po reki Krki ob harmoniki in z bogatim hu-
morističnim programom. 24. marca se bomo udeležili čistilne akcije, v 
decembru pa spet obiskali bolne in starejše člane. 
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V društvu pohodniške sekcije posebej nimamo organizirane, zato 
bi ob tej priliki spomnila vse člane društva in tudi druge, ki jih zanima-
jo lažji planinski pohodi, da so v okviru Planinskega društva Podpeč 
- Preserje vsak mesec organizirani pohodi za veterane. Cilji pohodov 
in ostale informacije glede prijave na izlet so objavljene v Barjanskem 
listu. 

Občni zbor društva smo imeli v petek, 17. februarja. Udeležilo se ga 
je 80 članov, za zabavo je poskrbel brezoviški ansambel Duo prima. Ker 
je bil ravno pustni čas, nas je obiskalo tudi nekaj maškar in skupaj smo 
se prijetno zabavali in sladkali z mastnimi flancati.

Ta mesec pa smo doživeli še en lep dogodek. Otroci in vzgojiteljice 
Vrtcev Brezovica - enota Brezovica so nas v okviru projekta leta med-
generacijske solidarnosti in sodelovanja prijazno povabili na dopol-
dansko druženje. Vabilo je bilo namenjeno predvsem tistim članom, ki 
vrtca ne poznajo, ki nimajo vnukov ali so ti že odrasli. Povabilo smo z 
veseljem sprejeli in obvestili člane o tej prireditvi. 

Na dan prireditve smo se zjutraj začeli zbirati pred vrtcem. Kmalu 
smo zagledali četico otrok, oblečenih v pisane oblekice, ki so nas spo-
minjale na čase našega otroštva. Otroci so mimo nas prihajali v dvora-
no pod vrtcem, kamor smo se posedli tudi mi. Po pozdravu predstav-
nice društva upokojencev in vzgojiteljice Alenke so nam otroci iz skupin 
zvezdice in sončki veselo prepevali narodne ljudske pesmi in zaplesali 
nekaj ljudskih plesov. Po nastopu so nam otroci razdelili nageljne, ki 
smo jih bili zeli veseli. Za spomin smo se še skupaj fotografirali. Sledil 
je še neuradni del druženja, ko smo skupaj odšli v igralnico. Tam so 
nas že čakali kava, čaj in slastno pecivo, ki ga je pripravila gospodinja 
Majda. Ob prijetnem klepetu, prijaznem nastopu otrok in predstavitvi 
dela v vrtcu nam je minilo drugačno dopoldne in zadovoljni smo se 
vračali domov.

Vzgojiteljicam in otrokom iz vrtca enota Brezovica se v imenu vseh 
udeleženih še enkrat zahvaljujem za prijetno dopoldne.

Kot vidite, se nam v društvu dogaja mnogo zanimivega in vabim 

še kakšnega Brezovčana, upokojenca, ki še ni naš član, da se nam pri-
druži.

Marija Šebenik

Avtocenter Špan in Goodyear podprla preven-
tivno vzgojo najmlajših v prometu

V sklopu akcije preventivne vzgoje najmlajših v prometu sta Avto-
center Špan in Goodyear med najmlajše v občini Brezovica razdelila 
preko 230 varnostnih odsevnikov. Varnost v prometu je ena pomemb-
nejših tematik v današnjem času, zato jo najdemo tudi v učnem načrtu 
vsakega vrtca in seveda osnovne šole. Vrtci in osnovne šole poizkušajo 
na različne načine o varnosti v prometu osvestiti naše najmlajše. Izo-
braževalni program prometne varnosti Kolesarčki naše najmlajše po-
učuje in razveseljuje po vrtcih in osnovnih šolah že četrto šolsko leto. 
Namenjen je otrokom starim od 4 do 7 let. Otroci preko igre spoznajo, 
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Nudimo vam veliko izbiro korekcijskih in sončnih očal in smo
pogodbeni dobavitelji medicinsko - tehničnih pripomočkov.

50% popusta na določene modele sončnih očal od marca dalje!

kako pomembna je varnostna čelada, osnovne prometne znake, po-
men semaforja in kako se pravilno prečka cestišče. »V Avtocentru Špan 
se zavedamo kako pomembna je varnost v prometu za vse udeležence, 
posebej za najbolj izpostavljene pešce in kolesarje, ki so zelo pogosto 
najmlajši,« je povedal Ludvik Špan, direktor Špan d.o.o., »Zato smo 
se odločili, da vsem otrokom iz vrtcev občine Brezovica skupaj s pod-
jetjem Goodyear podarimo varnostne odsevnike, da bodo v prometu 
bolj vidni in bolj varni!«

Andrej Pleško

Gasilci iz Goričice si želijo novega gasilskega 
vozila

V garaži imajo namreč parkiranega starega Tamčka, ki se bo letos 
vpisal v klub oldtimerjev. S sodobnejšim, sicer rabljenim gasilskim vozi-
lom bi ga radi nadomestili do leta 2014. Sicer pa so gasilci PGD Gori-
čica na svojem občnem zboru, tako kot ostala brezoviška prostovoljna 
gasilska društva, pregledali poročila za preteklo leto ter prestavili na-
črte za letošnjega.

V lanskem letu je bilo tudi pri gasilcih v Goričici precej pestro, člani 
upravnega odbora so se sestajali na sejah, gasilci so sodelovali na či-
stilni akciji, pripomogli so k ponovnemu oživljanju vaškega druženja ob 
gasilskem domu, kjer so se ob igranju odbojke družile predvsem mlajše 
generacij in to na športnem področju. Udeležili so se različnih srečanj 
in dogodkov, organizirali prijetno veselico, po planu pa so obnavlja-
li tudi gasilski dom. V njem so na obeh garažah dokončali montažo 
dvižnih vrat z daljinskim odpiranjem, v pritličnih prostorih so naredili 
še nove elektroinštalacije, jeseni so prostore še prebelili, izdelali regale 
za gasilsko opremo in obleke ter opremo in kombi preselili v sosednji 
prostor. 

Gasilci so uspešno sodelovali še na tekmovanjih, prirejali dru-
štvene vaje, sodelovali na meddruštvenih vajah, se izobraževali, pre-
gledali hidrantno omrežje, v operativno delo pa so poskušali vklju-
čiti čim več mladih, ki bodo v prihodnjih letih postali gonilna sila 
društva. Nekaj težav so imeli le s podmladkom oziroma mentorji, 
a se gasilci ne dajo, v letošnjem letu naj bi zopet oživeli pionirsko 
ekipo in poskušali ponovno doseči uspehe mladih iz preteklih let. 

Žal je bila zaposlena tudi operativna enota, ki je v vročih po-
letnih mesecih sodelovala pri gašenju podrasti ob železnici, jeseni 
pa so pomagali še sovaščanu, ki se z vodo oskrbuje z deževnico v 
vodnjaku, ki pa je bila onesnažena zaradi pogina živali. Gasilci iz 
Goričice so pri tehnično zahtevni intervenciji, ki je bila po besedah 
poveljnika za gasilce pravi izziv, izčrpali velike količine vode in očistili 
vodnjak. 

Sicer pa je predsednik društva Janko Petelin zadovoljen tudi s 
selitvijo kosovnih odpadkov na novo lokacijo na sedežu JP KP Bre-
zovica, zaradi česar zbiratelji kovin, ki so s svojo zbirateljsko strastjo 
razbijali odpadke, polivali razne strupene snovi, manj pogosto obi-
skujejo otroškego in športno igrišče, vadbišča gasilskih enot, avto-
busno postajališče in prireditveni prostor za gasilce in vaščane.

V letošnjem letu gasilci načrtujejo izobraževanja in vaje. V dolgo-
ročnem planu do leta 2014 načrtujejo nakup kvalitetnega rabljenega 
vozila, ki bi nadomestilo njihovega starega Tamčka. Na novo bodo v 
letošnjem letu organizirali oziroma imenovali ljudi, ki bodo vodili ak-
tivnosti na področju mladine in članic ter tako ponovno oživeli tudi to 
področje. 

Občnega zbora se je udeležil tudi predsednik Gasilske zveze Brezo-
vica, Marko Susman, ki je pohvalil napredek in dobro delo gasilskega 
društva. Zbrane gasilce je v imenu občinske uprave pozdravil še podžu-
pan Marko Čuden, pozdravom so se pridružili tudi v krajevni skupnosti 
in predstavniki sosednjih društev. Na zboru pa so gasilci opravili še 
volitve za nove člane Upravnega odbora.

Vesna Erjavec

60 let DU Podpeč – Preserje
Najštevilčnejše brezoviško društvo in eno najstarejših slovenskih 

društev upokojencev, DU Podpeč – Preserje letos praznuje šestdese-
tletnico. Častitljivi jubilej so člani društva in gostje v petek, 2. marca, 
proslavili v Preserju, kjer so se po občnem zboru družili ob prijetnem 
kulturnem programu. Poleg sprejetja poročil in plana dela, so v vo-
lilnem letu za predsednico ponovno izbrali Vido Šuštaršič, ki društvu 
predseduje že 22 let.

Društvo je bilo ustanovljeno davnega leta 1952, kot eno izmed pr-
vih na tem področju, delovanje je bilo vseh 60 let, sodeč po pisni do-
kumentaciji, neprekinjeno, pod vodstvom petih predsednikov (Franc 
Koren - 9 let, Andrej Smole - 10 let, Ivan Vidovič - 8 let, Slavko Benedikt 
– 6 let in Vinko Gregorka – 4 leta) in ene predsednice, Vide Šuštaršič, 
ki društvu predseduje že 22 let, na občnem zboru pa so ji člani društva 
podelili vnovičen mandat.

Društvo upokojencev Podpeč – Preserje je bilo lani zelo aktiv-
no. Tako kot pretekla leta so se upokojenci družili na enodnevnih 
izletih in srečanjih upokojencev, udeležili so se Festivala za tretje 
življenjske obdobje v ljubljanskem Cankarjevem domu, spomnili pa 
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* Izračun je narejen na dan 31.1.2012 za Dacia Duster Base 1.6 16V 4x4. Maloprodajna cena, ki že vključuje popust in DDV, znaša 11.990 EUR. Informativni izračun je narejen za dobo odplačila 96 mesecev in upošteva spremenljivo obrestno mero 6-mesečni Euribor (1,640 %) + 3,0 % in polog 0 EUR. 
EOM = 6,97 % in se lahko spremeni, če se spremeni katerikoli element v izračunu. Skupni znesek, ki ga mora odplačati kreditojemalec, znaša 15.523,30 EUR, od tega znaša zavarovalna premija/strošek kupca 522,66/400,00 EUR. Kreditojemalec vrne kredit v 96 mesečnih obrokih v višini 152,09 EUR. 
V obroku je vključeno obvezno in osnovno kasko zavarovanje za prvo leto ter zavarovanje kreditojemalca za primer izgube zaposlitve, smrti ali trajne invalidnosti zaradi nezgode. ** Velja do izpolnitve prvega od dveh pogojev: 5 let ali 100.000 km. Velja ob nakupu z Dacia financiranjem.

dacia duster je nadvse resen terenec, saj se zaradi svojih 4x4 zmogljivosti več kot odlično znajde na najbolj zahtevnih terenih. poleg tega je eno najbolj ekonomičnih 4x4 vozil, saj se vsak 
izmed njegovih motorjev ponaša z oznako Euro5. Zdaj s še bolj resno ponudbo – paketom Smart, ki vključuje 5-letno garancijo, obvezno in kasko zavarovanje ter zavarovanje vašega posojila*.
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Ime trgovca, Naslov trgovca in mesto, Tel: 0123 456 7890, www.imetrgovca.com 
odprto od ponedeljka do petka od xx. do yy., sobota od xx. do yy., nedelja od xx. do yy/zaprto.

so se tudi na ostarele in bolne člane ter pomoči potrebne. Tem so 
ponudili pomoč in toplo besedo, ki so ju, kot je v poročilu pou-
darila Šuštaršičeva, bili ti zelo veseli. Ob zaključku leta so obdarili 
112 članov, starejših od 80 let, in vse bolne, obiskali so tudi člane, 
ki prebivajo v domovih za ostarele. Ob okrogli in polokroglih oble-
tnicah so poslali rojstnodnevne čestitke, pozabili pa niso niti na 
novoletne čestitke. Sicer pa so v društvu spomladi in jeseni orga-
nizirali še merjenje kostne mase, za katerega pa zaradi razkroplje-
nosti zaselkov in oddaljenosti od društvenega prostora, ni pravega 
zanimanja. Poleg tega so upokojenci skrbeli tudi za čisto okolje, 
skupaj z gasilci so se namreč udeležili čistilne akcije.

»60 let kontinuiranega delovanja društva je res izjemna doba. 
Zdržati v tako specif ičnih razmerah, v katerih so društva delovala, 
je res izredno težko in je verjetno odraz neke odločne pripadnosti 
vas vseh k delovanju društva, ki ste ga očitno vsi vzeli za svojega,« 
je zbranim na občnem zboru dejal brezoviški župan Metod Ropret. 
Svoje priznanje pa je izrazil tudi dolgoletni predsednici Vidi Šuštar-
šič: »Verjetno je njena energija, njena sposobnost vodenja tisto, kar 
jo na čelu vašega močnega društva vodi skozi vsa ta leta«. 

V letošnjem letu bodo v društvu nadaljevali s svojim humanim 
poslanstvom, se družili na izletih, prvič pa bodo začeli tudi s pro-
jektom Starejši za starejše. Aktivni bodo tudi na športnem in kul-
turnem področju, na čelu s pevskim zborom pod vodstvom Pavla 
Sveteta, sodelovali bodo z ostalimi društvi, krajevno skupnostjo, 
občino in ZDUS-om. 

Na občnem zboru so razrešili še stare organe društva ter ime-
novali nove. Udeležence je nagovoril tudi podpredsednik ZDUS, 
Anton Donko, ki je društvu podelil plaketo za 60 let delovanja. 
Društvo pa je svoja priznanja podelilo pevcem in pevki pod vod-
stvom Pavla Sveteta, ki je na zboru in po njem poskrbelo za prije-
ten kulturni program. Po končanem zboru pa so se zbrani družili 

še ob nastopu borovniških Coklarjev, si nazdravili in prigriznili ob 
prijetnem klepetu.

Predsednica društva Vida Šuštaršič se ob tem zahvaljuje Gostil-
ni Košir za čudovito pogostitev, članici Ivanki Prebil za vso pečeno 
pecivo ter tudi Vidi Kraljič – Kržič z Jezera za lepe spominke, glina-
ste vrtnice. 

Obenem se Vida Šuštaršič zahvaljuje tudi pevskemu zboru Dru-
štva upokojencev Podpeč - Preserje, ki so za svoje večletno delova-
nje prejeli tudi priznanje. Člani zbora so: vodja zbora Pavel Svete, 
člani pa so: Anton Kovačič, Franc Grmek, Andrej Vidovič, Alojz 
Repar, Alojz Rogelj, Milan Uršič, Ladislav Intihar, Milan Debevec, 
Marjan Bovha, Franc Zalar, Kati Lipovec, Janez Umek in Janez Cim-
perman. 

Omeniti je potrebno tudi člane društva, ki so si zaslužili poseb-
na priznanja Mestne zveze upokojencev Ljubljana in jih bodo preje-
li na Upravnem odboru društva, za dolgoletno delovanje v društvu 
in sicer so to: Joži Bačar, Ladislav Intihar, Marija Konestabo, Pavla 
Petrovčič, Alojz Repar, Marija Smole, Anton Šušteršič, Franc Zalar. 

Vesna Erjavec

Na Brezovici so se sestali odrasli skavti iz vse 
Slovenije

Člani Zveze odraslih katoliških skavtinj in skavtov (ZBOKSS) so se 
v brezoviškem Marijinem domu v začetku marca sestali na enajstem 
svetu, na katerem so se ozrli v preteklo leto in začrtali načrte za leto-
šnjega. Po formalnem delu, ki so ga popestrili s pesmijo, so se odpravili 
še na sv. Ano.

Začetki uradne organiziranosti odraslega skavtstva vodijo prav na 
Brezovico. Tu je bratovščina Brezovica pred dvanajstimi leti na pobudo 
Metke Kastelic organizirala posvet o odraslem skavtstvu, na katerem 

AVTOHIŠA MALGAJ d.o.o., Tr aška c.108, 1000 Ljubljana, Prodaja novih vozil Tel.: 01/20 00 550, Prodaja rabljenih vozil Tel.: 01/20 00 560, Servis Tel.: 01/20 00 570, 
E-mail: info@malgaj.com, Odprto od pon. do pet. od 8.00 do 19.00, sob. od 8.00 do 13.00, nedelja zaprto,          www.malgaj.com

Reliable. No matter what.www.dacia.si
Dacia Duster je s pogonom na vsa štiri kolesa kos vsem preprekam, ki jih postavljajo najzahtevnejši tereni. Odlikuje ga tudi izjemno dostopna cena in najmanjša 
izguba vrednosti med vsemi kompaktnimi športnimi terenci.** Izkoristite posebno oktobrsko ponudbo, ki prinaša brezskrbnih 5 let garancije.
*Velja do izpolnitve prvega od dveh pogojev: 5 let ali 100.000 km. **Focus Online, članek Auto Restwert 2015. Slika je simbolna. Renault Nissan Slovenija, d.o.o., Dunajska 22, 1511 Ljubljana.
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so se zbrali predstavniki odraslih skavtov iz vse Slovenije in začrtali poti 
za ustanovitev te organizacije. Svojo namero so uresničili čez dobro 
leto, 31. marca 2001 v Postojni, kjer so ustanovili ZBOKSS. Od takrat 
je odraslo skavtsko gibanje raslo in postajalo vedno bolj aktivno in 
družbeno dejavno, svoje poslanstvo pa danes razširjajo v 21 brato-
vščinah. Vsi njihovi delegati so se po dvanajstih letih ponovno sestali 
na Brezovici. 

Na svetu so se odrasli skavti seznanili z delom organizacije v pre-
teklem letu. Kot je poudaril načelnik ZBOKSS, Drago Koren, je bilo 
za odrasle skavte leto 2011 posebno leto: »Praznovali smo desetletni-
co ZBOKKS-a in smo to obletnico tudi na poseben način proslavili. 
Pridno smo delali, veliko smo se veselili, praznovali, veliko skavtskih 
dogodkov je bilo organiziranih, nekaj s strani zveze, še veliko več pa 
jih je bilo s strani vaših bratovščin. Veseli smo, da odraslo skavtstvo 
pri nas živi.« Po ogledu prehojene poti in začrtanju ciljev za letošnje 

leto so skavti obravnavali še predlog o preoblikovanju te organizacije, 
med drugim sta zbrane nagovorila tudi predstavnika prvih odraslih 
skavtov na Brezovici, Metka Kastelic in dr. France Cukjati ter direktor 
Občinske uprave, Gregor Šebenik, skavti pa so svet popestrili še s pe-
smijo. Ker odrasli skavti kraj učenja, sprostitve in srečevanja poiščejo 
v naravi, so po uradnem delu druženje in utrjevanje skupnih vezi na-
daljevali s spoznavanjem dela občine Brezovica. Odpravili so se na Sv. 
Ano, kjer so se udeležili svete maše in uživali ob čudoviti panorami 
Ljubljanskega barja.

Vesna Erjavec

Rakiški gasilci lani kupili novo vozilo
Plan dela je bil z uresničitvijo nakupa vozila realiziran v celoti, je 

na letošnjem občnem zboru Prostovoljnega gasilskega društva Rakitna 
pojasnil njihov predsednik Tomaž Šivic. Na zboru so gasilci sicer pre-
gledali poročila za preteklo leto ter si zastavili plan dela in nakupov za 
letošnjega.

Rakiško prostovoljno gasilsko društvo je v lanskem letu uspelo ure-
sničiti dolgo zastavljen cilj, kupili so namreč vozilo za prevoz moštva. 
»Vozilo je velika pridobitev za društvo in za naš kraj,« je na občnem 
zboru dejal predsednik PGD Rakitna Tomaž Šivic. To jim je dobro slu-
žilo tako za uporabo znotraj društva kot tudi v krajevni skupnosti. No-
vega vozila sicer na srečo na intervencijah še niso uporabili, a lansko 
leto gasilska vozila niso ostala parkirana v garaži. Operativna enota je 
namreč dvakrat posredovala pri dimniškemu požaru, dvakrat je gasila 
zabojnika, enkrat pa so gasilci pomagali pri odstranjevanju podrtega 
drevesa. 

Lani so rakiški gasilci organizirali tudi veselico, obiskali veterane in 
jih tudi skromno obdarili, kot vsako leto so se udeležili Florjanove maše 
na Rakitni in po dolgih letih tudi maše za vsa društva v občini Brezovica 
na Žalostni gori. Jeseni so organizirali še ekskurzijo na Štajersko, ki pa 
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se je je udeležilo manj članov kot so pričakovali. Sicer gasilci opažajo, 
da ljudje še vedno ne znajo ukrepati v primeru požara, saj namesto, da 
bi poklicali na 112, pokličejo kar poveljnika osebno.

Gasilci so lani pomagali še vaščanom in vikendašem pri oskrbi s 
pitno vodo, tako poleti, ko jo je zaradi suše zmanjkalo, kot tudi pozimi, 
ko je zaradi mraza zmrznila. Sodelovali so na gasilskih vajah in tekmo-
vanjih, na katerih so se odlično odrezali, v mesecu požarne varnosti so 
opravili evakuacijsko vajo, pregledali hidrantno omrežje ter se udele-
žili tečajev in zdravniških pregledov. Poleg predsednika in poveljnika 
društva so svoja poročila predstavili še blagajnik, nadzorni odbor ter 
mladina.

V letošnjem letu je v načrtu nakup novih stolov, ki so ga že realizira-
li, sicer pa bodo vzdrževali vozila, poleti pa bodo organizirali veselico. 
Imeli bodo vaje in izobraževanja, nakupili pa bodo še nekaj gasilske 
opreme ter dokončali predelavo prikolice. Na občnem zboru so v dru-
štvo sprejeli nove člane, podelili priznanja ter dali besedo predstavniku 
Gasilske zveze Brezovica, podžupanu Marku Čudnu, predsednici tam-
kajšnjega društva upokojencev ter ostalim.

Vesna Erjavec

Izleti PD Podpeč – Preserje
Izlet na Ratitovec

Planinsko društvo Podpeč - Preserje vabi vse člane v nedeljo, 1. 4. 
2012, na Ratitovec (1642 m). Odhod je v nedeljo ob 8. uri izpred OŠ 
Preserje, ustavili pa se bomo tudi v Kamniku, Podpeči, Notranjih in 
Vnanjih Goricah in na Brezovici. 

Z avtobusom se bomo odpeljali do Škofje Loke in po Selški dolini 
do vasice Prtovč. Od tam se bomo odpravili proti vrhu Ratitovca. Hoje 
bo približno eno uro in pol. Na vrhu bo v Krekovi koči krajši počitek. 
Po počitku si bomo ogledali bližnjo okolico in se nato spustili nazaj v 
dolino. Cena izleta je 15 EUR. Prijave zbira Vesna Juvan, 041 481 494, 
v večernih urah. Rok za prijave je do četrtka, 29. 3. 2012. 
Izlet za veterane

V sredo, 11. 4. 2012, gremo na Gozdnik (1090 m). Odhod je v sre-
do ob 7. uri izpred OŠ Preserje, ustavili se bomo tudi v Kamniku, Pod-
peči, Notranjih, Vnanjih Goricah in na Brezovici. Peljali se bomo pod 
Trojanami do Zabukovice. Od tu bomo odšli peš do vrha Gozdnika. Za 
hojo do vrha bomo potrebovali cca. 2 uri, za spust pa 1 uro in pol. Če 
nam bo čas dopuščal, bomo obiskali še kakšno izletniško točko. Do-
mov se bomo vrnili v popoldanskih urah. Cena izleta je 15 EUR. Prijave 
zbira Marko Goršič, 041 795 006, v večernih urah. Rok za prijave je do 
ponedeljka, 9. 4. 2012. 
Izlet na Rog in Stari Log   

V nedeljo, 15. aprila, gremo na Rog (1100 m) in na Stari Log pri Pu-
gledu. Odhod v nedeljo zjutraj je ob 7. uri iz Preserja, ustavili se bomo 
tudi v Kamniku pod Krimom, Podpeči, Notranjih in Vnanjih Goricah 
in na Brezovici.

Z avtobusom se bomo peljali skozi Novo Mesto, mimo Dolenjskih 
toplic do Baze 20. Od tu gremo po obširnih gozdovih in jasah Ko-

čevskega Roga na 1100 m visok vrh, imenovan Rog. Z vrha se bomo 
podali še v zapuščeno vasico Stari Log pri Pugledu. Pod vasico nas bo 
čakal prevoznik. Domov se bomo vrnili predvidoma po 19. uri.

Cena prevoza je 15 EUR. Prijave za izlet zbira Marko Goršič, 041 
795 006, v večernih urah. Rok za prijave je do četrtka, 12. 4. 2012. 
Izlet na Kozji vrh

V nedeljo, 22. 4. 2012 gremo na Kozji vrh (1628 m). Odhod v nede-
ljo zjutraj je ob 7. uri iz Preserja, ustavili se bomo tudi v Kamniku pod 
Krimom, Podpeči, Notranjih in Vnanjih Goricah in na Brezovici. Peljali 
se bomo do Kanonirja v dolini Kokre, od koder bomo pot nadaljevali 
po lepi gozdni poti, ki pa je precej strma. Po kaki uri hoje pridemo pod 
ostenje, na katerem se dvigajo zanimivi stolpi imenovani Turni. Pot je 
speljana med njimi. Hodimo večinoma po gozdu, vrh pa je gol in zato 
lepo razgleden. Do vrha bomo potrebovali predvidoma 2 uri in pol ter 
za sestop cca 2 uri, torej skupaj cca 5 ur. Domov se bomo vrnili pred-
vidoma ob 17 uri.

Cena izleta je 15 EUR. Prijave zbira Rudi Bevc, na telefon 031 691 
891, v večernih urah. Rok za prijave je četrtek, 19. 4. 2012.
Ukrajina za PD Podpeč - Preserje 
21. julij - 2. avgust

Geografski položaj Ukrajine, njen geološki razvoj in ugodni kli-
matski pogoji so razlogi za neverjetno raznovrstnost ukrajinske flore 
in favne, Ukrajina pa se ponaša z 11 nacionalnimi parki ter številnimi 
biosfernimi in naravnimi rezervati. Naravne lepote, številni gradovi in 
trdnjave, ki so jih v različnih obdobjih pustili različni narodi, Kijev - du-
hovni center države, veličastni arhitekturni biser s številnimi kupolami 
ter Krim s svojimi plažami, številnimi zgodovinskimi spomeniki in sve-
tovno priznanim krimskim vinom, ki očara s svojo aromo in okusom, 
so le delček tistega, kar obiskovalcem ponuja ta velikanska država. Ce-
loten program je objavljen na www.brezovica.si. 

CENA: 690 EU pri udeležbi min 40 oseb, vključuje avtobusni pre-
voz, 11x polpenzion v 1/2 twc, vse zunanje oglede, predvidene po pro-
gramu, vsa lokalna vodenja, vožnjo z železnico v Karpatih, rafting na 
reki Cheremosh, s kosilom in izposojo opreme, stroške priprave, orga-
nizacije in vodenja potovanja.

Prijavite se na 041 795 006, v večernih urah. Ob prijavi morate 
plačati varščino v znesku 150 EU na TRR 02053-0018554832 PD 
Podpeč - Preserje s pripisom: Za Ukrajino. Rok za prijave je do 15. 04. 
2012 oziroma do zasedbe mest. 

PD Podpeč - Preserje

ŽABCA
Cenjene stranke obveščamo, da bo v ŽABCI – Podpeč, v aprilu, 
od 2. 4. - 26. 4. posebna ponudba PLETENIN slovenskega pro-
izvajalca, in sicer moški brezrokavniki in jope, ženski puloverji, 
jope, brezrokavnike in krila. 

DELOVNI ČAS: 
ponedeljek - četrtek 12.00 – 18.00, 

petek 9.00 – 18.00, sobota 9.00 – 12.00
TELEFON: 363 17 38
Lepo vabljeni v Žabco!

Javni poziv za zbiranje projektnih idej za prip-
ravo Letnega izvedbenega načrta za leto 2012

Na podlagi Pogodbe o ustanovitvi Lokalne akcijske skupine Barje 
z zaledjem in Meril za ocenjevanje projektov, Lokalna akcijska skupina 
Barje z zaledjem objavlja javni poziv za zbiranje projektnih idej za pri-
pravo Letnega izvedbenega načrta za leto 2012.

1. Vsebina projektne ideje
Vsebina projektne ideje naj bo skladna vsaj z eno od prioritetnih nalog 
opredeljenih v Lokalni razvojni strategiji:
- oblikovanje in pospeševanje razvoja dopolnilnih dejavnosti na kmetij
- oblikovanje in  pospeševanje razvoja tradicionalnih izdelkov
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- evidentiranje in upravljanje naravnih, kulturnih, zgodovinskih, stavbnih in etno-
loških virov ter njihovo vključevanje v turistične produkte
- oblikovanje in trženje inovativne ponudbe tipičnih lokalnih produktov 
- organiziranje skupne predelave in neposredne prodaje pridelkov kmetij na ob-
močju las
- oblikovanje skupne prepoznavne označbe za izdelke, ki izvirajo iz območja Las
- oblikovanje integralnih turističnih produktov 

2. Kdo lahko predlaga projektne ideje
Projektne ideje lahko predlagajo pravne in fizične osebe, ki imajo 

sedež oz. stalno bivališče in delujejo na območju LAS Barje z zaledjem.

3. Predmet poziva
Predmet podpore je dodelitev nepovratnih sredstev za izvajanje 

projektov v okviru izvajanja LRS za območje občin Borovnica, Brezovi-
ca, Dobrova - Polhov Gradec, Horjul, Log Dragomer, Vrhnika.

4. Merila za izbor projektnih idej:
V Lokalni izvedbeni načrt bodo vključene tiste projektne ideje, 
•	 so	skladne	s	prioritetnimi	nalogami	opredeljenimi	v	LRS,
•	 ki	so	realno	izvedljive,
•	 ki	bodo	dosegle	več	točk	pri	ocenjevanju	z	merili.

5. Višina sofinanciranja 
- naložbe v infrastrukturo in urejanje prostora do 30%,
- naložbe v turistično infrastrukturo in storitve do 40%,
- promocija proizvodov in storitev do 40%,
- podpora trženju proizvodov in storitev do 40%,
- naložbe v izboljšanje kmetijstva in gozdarstva do 40%,
- inovativni projekti, ki se izvajajo na celotnem območju LAS Barje 

z zaledjem in njihovo izvedbo prevzame LAS Barje z zaledjem do 85%,

Razliko med dodeljenimi sredstvi s strani MKGP in dejansko vre-
dnostjo prijavljenih projektov, morajo prijavitelji zagotoviti iz lastnih 
virov ali zasebnih sredstev in drugih sredstev. 

Najnižji delež sofinanciranja za posamezen projekt je 2.000, najvišji 
pa 70.000 €. 

6. Upravičeni stroški 
1. Stroški koordinacije in vodenja projekta,
2. Stroški materiala, opreme in storitev povezanih z izvedbo pro-

jekta,
3. Stroški promocije in obveščanja javnosti o projektu,

7. Obrazec za prijavo projektne ideje
- podatki o nosilcu oz prijavitelju projektne ideje,
- vsebina,
- območje izvajanja projekta,
- vrste aktivnosti (kratko opišete, kakšna so predvidena dela),
- vrednost projekta z DDV in stroškovnik projekta z priloženimi  
fotokopijami predračunov,
- terminski načrt izvajanja aktivnosti s predvidenim terminom  
zaključkom projekta,
- podpisane izjave.
Za prijavo so pripravljeni tudi obrazci, ki jih pošljemo elektronsko. 

Zahtevo pošljite na naslov: info@lasbarje.si.

8. Rok za prijavo projektne ideje: 
Projektno idejo lahko prijavite do 30. 4. 2012 po mailu info@las-

barje.si, ali na naslov pooblaščenca CERPOK, Rakitna 46, Preserje. 
Elektronsko poslana projektna ideja velja za prejeto, ko dobite elek-
tronsko potrdilo o prejemu. V kolikor potrdila ne prejmete, prosim po-
kličite na 041 353 364 (Helena Čuk)

9. Izbor projektnih idej
Prednost pri izbiri bodo imeli projekti, ki se izvajajo na celotnem 

območju LAS Barje z zaledjem in vsebinsko novi projekti. Projektne ide-
je bo pregledal Upravni odbor LAS ali imenovana komisija in razvrstila 
po prioriteti na podlagi Metodologije za izbor projektov in glede na 
realnosti izvedbe projektne ideje v naslednjih treh letih.

Predsednik LAS Barje z zaledjem
Prof. dr. Matija Kovačič, l.r

 
Rakitna 46, Preserje, www.lasbarje.si, info@lasbarje.si
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pojasnila delovna terapevtka Vanja Rodošek, imajo torke vedno rezervirane za 
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bivalce čakajo le še varovana stanovanja. V domu se zavedajo, da 
odhod starostnika v dom ni lahka odločitev, je velika in pomemb-
na prelomnica v življenju, povezana z veliko spremembami, kajti 
zapustiti je treba svoj dom in se vključiti v novo okolje, v drugi 
novi dom. Zaposleni v Centru starejših Notranje Gorice se zato 
z različnimi dejavnostmi trudijo in si prizadevajo za kakovostno 
preživljanje jeseni življenja njihovih stanovalcev. 

Obiskali smo jih v torek, ko so imeli v prostorih delovne tera-
pije organiziran kulturni program. S koncertom jih je razveselil 
ženski vokalni kvartet Prav dobre štiri. Kot je pojasnila delovna 
terapevtka Vanja Rodošek, imajo torke vedno rezervirane za te-
matske dejavnosti, v okviru katerih izvajajo različne aktivnosti. 
Včasih skupaj rešujejo križanke, imajo gospodinjske urice in ča-

janke, starejši pa so najbolj veseli obiska kulturnih izvajalcev. Teh 
se je v njihovem domu zvrstilo že kar nekaj. Običajno jih obiščejo 
lokalna kulturna društva, ki jim popoldan polepšajo s petjem, 
plesom, folkloro ali gledališkim skečem.

Poleg izvajanja osnovne oskrbe in zdravstvene dejavnosti tako 
stanovalcem ponujajo tudi vrsto aktivnosti oz. prostočasnih de-
javnosti, ki so vpete v dnevno dogajanje. S svojo raznolikostjo 
omogočajo vključevanje stanovalcev v razne oblike druženj in jim 
zagotavljajo večjo kvaliteto življenja in kratkočasno preživljanje 
prostega časa, še pravi Vanja Rodošek: »Med takšne dejavnosti 
spadajo jutranja vadba, biosinhrona terapija, ustvarjalne urice, 
pogovorne skupine, kognitivni trening za boljši spomin in pa se-
veda kulturni dogodki, kot so razstave, literarni večeri, otvoritve, 
prireditve«.

Poleg dejavnosti, ki že potekajo, to je varstvo, nega in oskrba 
starejših oseb, nameravajo v prihodnosti izvajati tudi začasne na-
mestitve v primeru, da svojci zbolijo ali odidejo na dopust, razvi-
jali bodo medgeneracijske skupine za samopomoč ter organizirali 
športne in rekreacijske aktivnosti s ciljem ohraniti starejšega člo-
veka čim dlje zdravega in aktivnega.

Vesna Novak

Tekmovanje gasilske mladine v smučanju
V začetku marca se je na Soriški planini odvijalo 7. regijsko tekmo-

vanje gasilske mladine v smučanju. Tekmovanje ni le spust po progi 
med veleslalomskimi vratci, pač pa vsebuje tudi gasilsko znanje in spre-
tnosti. Pionirji so morali na polovici proge prenesti cevni nosilec od 
označenega mesta do vedra, mladinci so morali speti ročnik s tlačno 
C cevjo, pripravniki in mentorji pa smo izvedli tkalski vozel. Gasilsko 
zvezo Brezovica je zastopalo 11 tekmovalcev iz petih gasilskih društev. 

Poželi smo dve 3. mesti, Ajda Šturm iz PGD Vnanje Gorice je dosegla 
3. mesto med pionirkami, Maks Trobec iz PGD Brezovica pa 3. mesto 
med mladinci. Med mentoricami je bila s 4. mestom najboljša Tina 
Žumer iz PGD Notranje Gorice – Plešivica, med mentorji pa Marko 
Alič, prav tako iz PGD Notranje Gorice – Plešivica, ki je zasedel 16. 
mesto. Glede na popolnoma spomladanske vremenske razmere, na 
mehko in uničeno progo, so to odlične uvrstitve! Podobnih uvrstitev se 
seveda nadejamo tudi v prihodnjem letu.

Petra Zega,
predsednica komisije za mladino

Obvestila kmetijske svetovalne službe 
Vnos zbirnih vlog za leto 2012

V letošnjem letu bo vnos zbirnih vlog (subvencije) potekal do 7. 
maja. Pomembna novost je, da stranke letos ne bodo dobile predtiska-
nih obrazcev. Pred vnosom vlog je, če je prišlo do sprememb, potrebno 
urediti še Gerke na upravni enoti, vsaj en dan pred vnosom zbirne vlo-
ge. Telefoni za ureditev Gerkov na upravni enoti Ljubljana trg MDB so 
306 37 10, 306 37 16, 306 37 15, 306 37 07. Vnos zbirnih vlog poteka 
na izpostavi KSS, Cankarjev trg 5 Vrhnika, po predhodni prijavi na tel. 
750 20 09, Franc Palčič, vsak dan po 8. uri zjutraj. Zaželeno je, da s 
seboj prinesete lansko vlogo.

Vnos vlog poteka tekoče, zato vas prosimo, da pridete na vnos čim-
prej, ker zadnje dni pričakujemo večjo gnečo. Stranke dobijo brezplač-
no tudi Priročnik za izvajanje zahtev navzkrižne skladnosti za kmetijska 
gospodarstva. Vsem, ki imate možnost svetujemo, da si ogledate sple-
tno stran ARSKTRP, kjer so na njihovem portalu predstavljene novosti 
pod Zbirna vloga 2012… od A do Ž.

Osnovni tečaj iz varstva rastlin FFS bo potekal v Zagorju, od torka, 
10. 4. 2012, do četrtka, 12. 4. 2012, vsak dan 14.30 do 19.30. Prijavite 
se lahko na isti telefon kot za zbirne vloge.

Kmetijska svetovalna služba Vrhnika - Podpeč

Prioritete ŠKTD Lokvanj ostajajo enake
Tako kot v preteklih letih bodo glavna področja, na katerih bodo 

delovali člani ŠKTD Lokvanj urejeno okolje, prepoznavnost naselij in 
varne povezave. Poleg načrtov za letošnje leto je društvo na občnem 
zboru v prostorih Kulturnega društva Podpeč predstavilo še poročila 

foto: Klemen Zibelnik
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za preteklo leto in v Upravni odbor imenovalo nove člane. Sicer pa sta 
zbrane pozdravila tudi podžupan Marko Čuden in predsednik krajevne 
skupnosti Janez Šušteršič.

Kot smo izvedeli na občnem zboru, so bili članice in člani društva 
v lanskem letu prizadevni, veliko je bilo opravljenega prostovoljnega 
dela. Društvo je uspešno sodelovalo na razpisih, bili so na sejmih, or-
ganizirali srečanja in pohode in se udeležili strokovne ekskurzije. Veliko 
pozornosti so namenili urejenemu okolju in lepšim naseljem, med dru-
gim so se udeležili čistilne akcije. Sodelovali so pri projektu Slovenija 
kolesari, pri blagoslovu konj ter tudi novi maši. Vzdrževali so varne poti 
ter sodelovali pri obnovi Lovrenca ter tako skrbeli za ohranjanje kultur-
ne dediščine. Uspešni so bili tudi pri ohranjanju tradicije, njihova čla-
nica Minka Veršič je izjemne uspehe dosegla tako na državnih, kot tudi 
evropskih tekmovanjih v ročni košnji, dobro pa so člani ŠKTD Lokvanj 
zastopali tudi Brezovico na Medobčinskem tekmovanju v košnji in gra-
bljenju, kjer so kosci osvojili prvo mesto. Med drugim jih je obiskal še 
podokničar, pripravili pa so tudi Miklavžev koncert, tek in kolesarjenje 
po Barju z zaledjem ter sodelovali pri občinskem prazniku.

Tudi v letošnjem letu je pred ŠKTD Lokvanj pestro leto. Tako kot v 
preteklih letih bodo še naprej sodelovali pri vsakoletnih projektih, dru-
štvo pa se bo pri svojem delu opiralo na tri temelje. Prvi temelj, ki se mu 
bodo posvetili je urejeno okolje. Drugi temelj, na katerem bo društvo 
še naprej delovalo je prepoznavnost naselij, predvsem z ohranjanjem 
prepoznavnosti naravne in kulturne dediščine v zaselkih. Tretji temelj 
pa so varne povezave. 

Sicer pa smo na občnem zboru slišali tudi finančno poročilo, po-
ročilo furmanov in nadzornega odbora. Na začetku zbora pa so se z 
ogledom videoposnetka spomnili njihovega lani preminulega člana in 
brezoviškega častnega občana, Srečka Pristavca.

Vesna Erjavec 

Z narodnozabavno glasbo do sredstev za gasil-
sko vozilo 

Sredi marca se je občinstvo, zbrano v Kulturnem domu Podpeč, 
dobri dve uri pozibavalo v ritmih narodnozabavne glasbe. Tokrat so 
prijetno združili s koristnim, saj so na koncertu skupine Fantje s Pra-
protna z gosti zbirali sredstva za nakup novega gasilskega vozila za Pro-
stovoljno gasilsko društvo Preserje.

Občinstvo je prisluhnilo legendarnim Fantom s Praprotna, ki le-
tos praznujejo svojo 50. letnico delovanja. Skupina iz Selške doline je 
skoraj pet desetletij prepevala skupaj z ansamblom Lojzeta Slaka in 
navdušila tudi poslušalce v Podpeči. Predstavili so se z ljudsko pesmijo 
iz svojega začetnega obdobja, med drugim so zapeli Dečva je činglca, 
skladbo s katero so leta 1962 zmagali na prireditvi »Pokaži, kaj znaš«. 
Sicer pa so se na tokratni dobrodelni prireditvi Fantje s Praprotna s 
prepevanjem Slakovih pesmi spomnili tudi njihovega skupnega delo-
vanja, med drugim so občinstvo razveseljevali tudi s Čebelarjem. Ob 
boku legendarnih ljudskih pevcev so nastopili še Podkrimski falotje, ki 
so se na odru predstavili tudi samostojno. Prireditev so popestrili še 

Stane Makovec s harmoniki ter mlada Julija Urbančič, z živahnimi ritmi 
narodnozabavne glasbe pa so se predstavili tudi Mladi godci, Jurčki in 
ansambel Ponos. Vsi nastopajoči so prireditev zaključili s ponarodelo 
V dolini tihi.

Odličen odziv, poslušalci so dvorano napolnili do zadnjega kotič-
ka, je navdušil in presenetil predsednika Krajevne skupnosti Podpeč – 
Preserje, Janeza Šušteršiča. Ta je ob koncu koncerta pojasnil, da bodo 
z zbranimi sredstvi pomagali PGD Preserje kupiti novo gasilsko vozilo. 
Preserski gasilci naj bi v letošnjem letu v garažo gasilskega doma za-
peljali novo vozilo GVV-1. Sicer pa se je Šušteršič spomnil tudi prvega 
nastopa Fantov s Praprotna v Popeči: »Fantje s Praprotna so v tej dvo-
rani, na tem odru prvič nastopali 27. aprila 1968, skupaj s pokojnim 
Lojzetom Slakom,« ter se pošalil, da upa, da na njihov ponovni nastop 
v Podpeči ne bodo zopet čakali 44 let. 

Vesna Erjavec

Šota na Ljubljanskem barju je bila nekoč 
odlično kurivo ter osnovno gonilo ljubljanske, 
kamniške in vrhniške industrije 

Z Janezom Vončo, kmetovalcem iz Bevk, nadaljujemo pogovor o 
šoti ali kakor so jo na Barju popularno imenovali »barjanski premog«. 
V januarski številki Barjanskega lista smo zvedeli marsikaj o razširjeno-
sti šote ter o njenem pridobivanju. Janez Vonča nam je tokrat orisal vse 
dobre in slabe ter lepe in težke trenutke iz svojega življenja, ko je moral 
z rezanjem šote dodatno zaslužiti za preživetje sebe in družine. Tokrat 
nas je zanimala predvsem uporaba in prodaja barjanske šote ter njen 
gospodarski in drug pomen nekoč in danes, pri nas in v svetu.

Nam lahko poveste, za kaj ste šoto na vašem koncu Barja uporabljali? 
Vemo, da je šota v preteklosti ogrevala ne samo prebivalce Ljubljanske-
ga barja in njegovega obrobja temveč tudi meščane Ljubljane, Vrhnike in 
Kamnika, in da je bila obenem gonilo takratne industrije v osrednji Slo-
veniji. Znano nam je tudi, da ima šota v severni Evropi in svetu še danes 
velik gospodarski pomen in široko uporabo. Razen za poceni ter ekološko 
dokaj čisto kurjavo jo namreč na veliko uporabljajo tudi v vrtnarstvu in 
zdravilstvu.

Na zahodnem Barju in njegovem obrobju smo šoto uporabljali 
predvsem kot poceni kurivo ter za steljo živini. Za steljo smo uporablja-
li šotne odpadke, to je kar se je samo zdrobilo pri pridobivanju šotne 
opeke. Hlevski gnoj s šotno steljo je bil odlične kakovosti. Večjo količi-
no šote za steljo živini so rabili predvsem bogati kmetje, ki so posedo-
vali velika posestva (njive, travnike), precej živine ter imeli svoje hlapce 
in delavce. Hlevski gnoj s kmetij, kjer so uporabljali steljo iz šotnih od-
padkov, je bil brez primere med naravnimi gnojili in izredno iskan.

Vaš največji in najzanimivejši naročnik ?
Moj največji in tudi najbolj zanimiv naročnik šote je bil Agromerkur 

iz Murske Sobote. To je bilo leta 1957. Agromerkur je rabil 220 m3 šote 
za oblogo hladilnice. Njihovi predstavniki iz Ljubljane so nas obiskali 
dvakrat na naši kmetiji v Bevkah. Prvič so se po naključju ustavili pred 
našo hišo, ko so iskali šoto. Pristal sem na izkop in prodajo iskane ko-
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ličine šote za hladilnico. Imel sem namreč tako njivo, ki bi z rezanjem 
treh rezin, dala zahtevano količino in kvaliteto šote. 

Ker je bila ravno pomlad, sem se nemudoma ročno lotil dela. Ta-
koj sem izbral primerno parcelo in sestavil skupino za izkop naročene 
količine šote. Moj sosed je štihal, jaz sem rezal, preostala dva iz sku-
pine pa sta šotno opeko prelagala in zlagala za sušenje. Tu moram 
pojasniti, da pri šoti za prodajo ni bilo zahteve, da je popolnoma suha 
kot recimo šota za kurjavo. Posušili smo jo samo do te mere, da ni 
bila pretežka za prelaganje in zlaganje. Ves delovni proces do prodaje 
smo skrajšali, tako da je v bistvu odpadla prva faza sušenja in sušenje 
v kopicah oziroma stožcih. 

Ko je šota bila narezana in zrezana v šotne opeke ter precej, vendar 
ne popolnoma suha, smo jo moški na treh vozovih, takrat še z lesenimi 
kolesi, s konjsko vprego odpeljali na železniško postajo Drenov Grič in 
jo tam razložili. Na železniški postaji so potem tri ženske iz Drenovega 
Griča opeko naložile v vagon. Po opravljenem delu smo šli kmalu z 
naročilnico na izpostavo Agromerkurja v Ljubljani, kjer smo naredili 
obračun, kdo je vse delal, kaj je naredil in koliko je zaslužil. S plači-
lom Agromerkurja ni bilo nobenega problema. Malo pozneje so nas 
namreč poklicali uradniki iz Pošte na Vrhniki, da pridemo po pošiljko 
iz Murske Sobote. Na pošti nas je na pultu čakalo toliko vrečk z denar-
jem, kolikor nas je bilo delavcev. Na vsaki vrečki je bil naslov in komu 
izmed nas posamezna vrečka z denarjem pripada. Denar je bil pravilno 
nakazan in pravično razdeljen.

Danes o nekdanjem šotnem bogastvu na Barju pričajo le redki z breza-
mi, jelšami, grmičevjem krhlike in visoko travo porasli ostanki šotišč, kot je 
Jurčevo šotišče, ki ga z dnevnim kopom še niso popolnoma izčrpali. Kakšne 
koristi ste prebivalci Barja imeli od šote takrat, ko jo je bilo v izobilju, ali 
vsaj takrat, ko jo je še bilo precej več kot danes? 

Koristi od šote so bile večstranske. Glavna korist je bila vsekakor 
uporaba šote za kurjavo. Gruntarji so spravljali šotne odpadke živini 
za steljo. Za steljo smo uporabljali le manj kakovostno šoto. S šotnim 
zdrobom so na Barju zasipavali greznice. Mnogim, še zlasti vrtnarjem 
je dobro znano, da smo šoto doma tudi mleli in z njo oskrbovali števil-
ne cvetličarne, vrtnarstva in drevesnice v bližnji in daljni okolici. Pouda-
riti moram, da je mleta šota šla zelo dobro v prodajo, ali kakor temu 
pravimo, šla je za med. Mlin za mletje šote še danes hranimo doma, 
saj nam je dragocen spomin na tiste čase. Z rezanjem šote in kmeto-
vanjem smo preživljali sebe in svoje družine. Postransko smo zaslužili 
še s prevažanjem šote na vozovih od doma do železniške postaje na 
Drenovem Griču.

Ali se vam kaj toži po časih, ko ste na Barju rezali in prodajali šoto?
Na to vprašanje mi je težko odgovoriti. To so bili zgodovinski časi, 

ki se ne dajo primerjati s sedanjimi. Poljedelstvo, živinoreja in celotno 
gospodarstvo je potem šlo popolnoma v drugo smer. Ne da se primer-
jati današnjih in takratnih naporov, težav in dela niti za moške niti za 
ženske. Stroji in nagel razvoj tehnike so naredili svoje. Poleg tega sem 
sedaj nekaj desetletij starejši. Šote prav gotovo ne bi več mogel rezati. 

Ne vem. Kvečjemu, če bi bilo komu kaj manjšega za pokazati ali sveto-
vati, ker imam na tem področju bogate izkušnje.

Dr. Stevo Dozet, univ.dipl.ing.geol.

Sara Isakovič in novo igrišče razveselila 
brezoviške otroke 

Kot ambasadorka projekta je v četrtek, 22. marca, naša olimpijka v 
Notranjih Goricah predstavila štiri otroška igrišča, ki jih je Zavarovalnica 
Triglav izbrala na natečaju Otroci Triglava - Brezskrbni v igri, povezani z 
naravo. Med njimi je bilo tudi igrišče v Jami, ki ga bodo pomagali obnovi-
ti. Tako bo sedaj dotrajano igrišče dobilo povsem novo podobo, z novimi 
sodobnimi igrali, slavnostno pa naj bi ga odprli 22. junija. Projekt Otroci 
Triglava je dobil tudi ambasadorko, plavalko Saro Isaković, ki je notra-
njegoriške otroke razveselila v Športnem parku Jama in tam simbolično 
zasadila brezo.

Na razpis za prenovo otroških igrišč se je prijavilo 38 občin, osnovnih 
šol in vrtcev. Med njimi so v zavarovalnici na podlagi predpisanih krite-
rijev izbrali štiri projekte z najboljše pripravljenimi koncepti. Med njimi je 
tudi park Jama v Notranjih Goricah, ki ga je prijavila občina Brezovica. 
Igrišča bodo opremili po sodobnih standardih, v novi luči pa naj bi za-
sijali do poletja. Tega se je poleg brezoviških otrok razveselil tudi župan 
Metod Ropret: »Imeli smo vse strokovne podlage, ki smo jih za prijavo na 
razpis potrebovali. Razpisni rok je bil relativno kratek, z že vnaprej pripra-
vljeno dokumentacijo pa smo se prijavili januarja. Na podlagi tega smo 
bili na naše veselje tudi izbrani. S strani zavarovalnice smo prejeli donacijo 
v višini 10.000 EUR, nekaj sredstev bomo primaknili tudi mi in sedaj nas 
čaka realizacija tega projekta. Super!« Prenovljeno otroško igrišče naj bi 
slavnostno odprli na prireditvi ob koncu šole.

Predsednik uprave Zavarovalnice Triglav Matjaž Rakovec je o pro-
jektu povedal: »S programom Otroci Triglava želimo narediti še en ko-
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Barbaro Vajda, predstavniki Term Snovik, kot primer dobre prakse na 
področju eko turizma ter direktorica Mladinskega klimatskega zdravi-
lišča Romana Rasperger z ekipo. 

Župan Metod Ropret je na srečanju povedal, da je ena izmed nalog 
občine tudi spodbujanje turizma, vendar v razmerah, v kakršnih obči-
ne sedaj poslujejo, sredstev v te namene občina nima. Priznal je, da na 
tem področju Občina Brezovica ni uspešna: »Veliko se o tem govori, 
vprašanje pa je, koliko se realno tudi naredi. Iniciativa je prepuščena 
poslovnemu ali privatnemu sektorju.« Pohvalil je Meto Šimenko, ki je 
na Rakitni z gradnjo hotela in apartmajskih hišic, ki bodo na razpo-
lago od maja dalje, naredila izreden korak naprej. Drugo priložnost, 
ki jo na občinski upravi vidijo za razvoj turizma, pa je zdravilišče, ki 
je v lasti občine in odkar ima novo vodstvo, direktorico Romano Ra-
sperger z ekipo, se je tudi tu začel aktiven razvoj, prav tako pa se je 
bistveno izboljšalo tudi poslovanje. V zdravilišču imajo že pripravljeno 
ambiciozno vizijo razvoja, ki vključuje predvsem rekonstrukcijo zdravi-
lišča. »Občinskih virov za tako velik poseg ne vidim, dejstvo pa je, da 
če bomo želeli sofinanciranje, bomo kot občina morali sodelovati,« je 
poudaril župan.

Sicer pa so v pogovoru izmenjali svoje izkušnje ter poiskali ideje 
za nadaljnje korake pri turističnem razvoju Rakitne. Kot smo lahko 
slišali, tako Šimenkova in Raspergerjeva, brezoviška občinska uprava, 
kot tudi turistični delavci iz Ljubljane in Snovika, Rakitno prepoznava-
jo kot destinacijo z neokrnjeno naravo in prijetno klimo, ki kar sama 
kliče po eko turizmu. Kot je poudarila Barbara Vajda s Turizma Lju-
bljana, zelen trajnostni turizem postaja zelo pomembna komparativ-
na prednost. Hkrati pa je še dodala, da je v teh finančno in varnostno 
nestabilnih časih priložnost za razcvet turizma v Sloveniji. »Mi smo in 
bomo turistična dežela, druge alternative Slovenija nima. Sedaj, ko je 
situacija v svetu napeta in ko je cenjen Mediteran, kamor je uvrščena 
Slovenija, je tu priložnost, saj smo varni, lepi, zeleni, imamo dobro ku-
linariko.« Kot je dodala Vajda, so lani ustanovili Regionalno destina-
cijsko organizacijo Ljubljana, ki združuje 26 občin Osrednjeslovenske 
regije, v vsaki občini pa je biser, Brezovica ima Rakitno, ki je izjemna 

rak v lepši jutri za nove generacije. Komisija je med vsemi prijavljenimi 
projekti izbrala štiri najbolje pripravljene in domiselne koncepte.« Ob-
čine Brezovica, Velenje, Kobarid in Krško so med vsemi pokazale naj-
več angažiranosti in najmočnejše ideje, kaj bo v prihodnje obnovljeno 
igrišče zagotavljalo ljudem v okolju ter kakšne aktivnosti bo omogo-
čalo in spodbujalo. Iz prijav je bilo razvidno, da so se izbrani prijavi-
telji poglobili v temo, prisluhnili svojemu okolju, aktivirali deležnike 
in pripravili vsebinsko dovršene predloge, za katere bo obnova igrišča 
predstavljala močno poživitev družabnega in odgovornega življenja v 
okolju ter spodbudila športne aktivnosti.

Projektu se je kot prva ambasadorka pridružila tudi Sara Isaković, 
ki je ravno noč pred tem priletela iz Amerike, zjutraj pa že razveselila 
notranjegoriške otroke: »Z veseljem sem se pridružila projektu Otroci 
Triglava. Otrokom želim, da se imajo možnost igrati, družiti in se drug 
od drugega učiti na sodobnih, urejenih, varnih in po ekoloških stan-
dardih urejenih igriščih. Zato podpiram projekt, ki spodbuja otroško 
brezskrbnost in varnost.« Sari pa so posebno dobrodošlico pripravili 
tudi otroci. Pozdravili so jo z velikim transparentom »Sara, dobrodo-
šla doma!«, med prireditvijo pa so tudi zapeli in zaigrali. 

V zadnjih letih Sare v Sloveniji nismo pogosto videvali. Predala se 
je namreč študiju na Berkeleyju in zapisala področju psihologije. Tako 
kot v bazenu je tudi v univerzitetnih klopeh uresničila cilj z odliko. »Ve-
sela sem, ker delam vse po načrtih. Zaenkrat mi gre vse po željah. 
Zaključila sem kariero na univerzi, lepše je niti ne bi mogla, ker smo s 
puncami osvojile ekipni naslov, individualno pa sem postala univerzi-
tetna prvakinja, kar mi ogromno pomeni. Točno vem, kaj hočem, zato 
sem prišla domov, da se bom ciljem čim bolj posvetila. Vesela sem, 
ker se doma počutim zelo dobrodošla,« je z znamenitim nasmeškom 
pripovedovala Sara. Junakinja slovenskih src na olimpijskih igrah v Pe-
kingu, kjer je presenetila svet s srebrnim odličjem, si je le nekaj ur po 
pristanku vzela čas ter v družbi radovednih otrok iz Notranjskih Goric 
olepšala slovesnost ob prenovi otroških igrišč. V vlogi ambasadorke 
je v družbi župana Ropreta in predsednika uprave Triglava simbolično 
zasadila brezo.

Vesna Novak

Na Rakitni bi priložnosti iskali v eko turizmu
Rakitna je biser občine Brezovica z največjim turističnim potenci-

alom, korak naprej je predlani naredila Meta Šimenko, ki je ob jezeru 
odprla hotel, maja pa naj bi goste začeli sprejemati tudi dve apartmaj-
ski hiški. Priložnost za turizem pa na občini vidijo tudi v tamkajšnjem 
klimatskem zdravilišču, ki pa bi ga morali obnoviti, vendar občina 
nima sredstev za obnovo, zato bi jih poskušali iskati pri drugih virih. 
Sogovorniki, ki so se pogovarjali o razvoju rakiškega turizma, ne ciljajo 
na množični turizem, želijo si turistov, ki bi cenili eko in bio turizem.

Na Rakitni so v petek, 23. marca, o razvoju turizma govorili brezo-
viški župan Metod Ropret in podžupan Marko Čuden, lastnica hotela 
na Rakitni Meta Šimenko, predstavniki Turizma Ljubljana na čelu z 
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Srce je onemelo,
tvoj dih je zastal,
a nate spomin 
bo večno ostal.

ZAHVALA
V 79. letu nas je zapustila naša 

draga mama, sestra, babica in prababica

IVANKA KERMAVNAR
p.d. ANTONOVA MAMA

iz Vnanjih Goric 3

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, sosedom in znancem 
za izrečeno sožalje, darovano cvetje, sveče in svete maše.
Iskrena hvala osebju Kliničnega centra - nefrološki oddelek, bolnišnici 
Sežana, dr. Katarini Planinec, dr. Danici Rotar Pavlič, g. župniku za lepo 
opravljen obred, pogrebni službi Pieta in pevcem. Hvala vsem, ki ste jo v 
tako velikem številu pospremili na njeni zadnji poti.

Vsi njeni

Vsa toplina tvojega srca
in vsa tvoja ljubezen
ostajata za vedno z nami.  

    

ZAHVALA
Ob boleči izgubi ljube žene in mame

LJUDMILE PEZDIR

se najlepše zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem in znan-
cem, ki ste nam pomagali v najtežjih trenutkih, nam ustno ali pisno izrekli 
sožalje, darovali cvetje, sveče, v dober namen ali za svete maše ter se v tako 
velikem številu poslovili od naše mame. Posebej se zahvaljujemo dr. Danici 
Rotar – Pavlič za dolgoletno spremljanje v mamini bolezni, gospodu župniku 
Janezu Mihelčiču in duhovnikoma gospodu Blažu Gregorcu in gospodu 
Matjažu Ambrožiču za lep pogrebni obred, gospodu Mihi Rusu za prebrane 
besede slovesa ter pogrebni službi Pieta, trobentaču in pevcem kvarteta Ras-
kovec za občuteno zapete pesmi. Iskrena hvala vsem, ki se naše drage mame 
in tudi nas spominjate v molitvi.

Mož Ivan in hčerka Majda z družino

in edinstvena. 
Ideja o razvoju eko turizma v rakiškem hotelu je šele v povojih, so 

pa predstavniki iz Snovika, ki imajo veliko izkušenj s tega področja, 
Meti Šimenko pomagali z nasveti. Lastnica rakiškega hotela si ne želi 
množičnega turizma, kot pravi, v to okolje paše eko, ker se na ta način 
lahko prilagodijo željam svojih gostov. Kot je dodala, imajo pripravlje-
ne programe hujšanja, urejajo ordinacijo za alternativno medicino, 
savne, manjši fitnes, sejno sobo ter sobe in apartmaje za 28 gostov. 

Priložnost za razvoj turizma na Rakitni pa direktorica Mladinske-
ga klimatskega zdravilišča Romana Rasperger vidi v okrepitvi tržnega 
dela zdravilišča, ki bi lahko postal terapevtski center. A ideje ne bodo 
uresničljive brez vlaganja v zdravilišče, ki je v lasti občine. Kot pravi 
Raspergerjeva, je Rakitna na prelomnem obdobju, na noge so se po-
stavili s terapevtskimi programi za otroke s pomočjo konj, ki bi jih 
lahko izvajali tudi za odrasle: »Ključno pri tej viziji se mi zdi, da zelo 
jasno opredeli cilje, v prvi vrsti je to namenjeno otrokom, potem pa 
se ti programi lahko namenijo tudi odraslim skozi družino ali pa tudi 
širše.« Pripravljeno imajo idejno zasnovo prenove zdravilišča, z bolj-
šimi nastavitvenimi kapacitetami bi lahko znanje, strokoven kader in 
izkušnje, ki jih imajo namenili v tržne namene. 

Vesna Erjavec

Železniške prehode na Brezovici naj bi obnavl-
jali poleti

V občini sta dva dotrajana in posledično tudi nevarna nivojska pre-
hoda ceste čez železnico.

Kot je povedal župan Metod Ropret, bodo prehod v Vnanjih Gori-
cah obnovili julija, v Notranjih Goricah pa avgusta. Oba prehoda bo-
sta deležna celostne rekonstrukcije s širitvijo cestišča in gradnjo pločni-
kov. Prehoda bosta zaradi del v poletnih mesecih nekaj dni tudi zaprta. 
Ropret dodaja, da bo to voznikom, ki Podpeško cesto vsakodnevno 
uporabljajo, povzročilo kar nekaj nevšečnosti. V času zapore pa bodo 
morali najti tudi rešitev za avtobusni prevoz, saj je mestna linija 6b 
speljana preko obeh železniških prehodov.

Orion

Tudi mladi so za dobrodelnost
Na pustno soboto, 18. februarja popoldne, so se pri trgovini Tuš 

v Notranjih Goricah, na pustnem rajanju zabavali otroci, zvečer pa so 
nadaljevali še odrasli. Društvo »ZŠK«, z Matejem Cvetkom in mladimi, 
so sredstva od prodanih krofov in toplih napitkov podarili Župnijski 
Karitas Notranje Gorice. Za to odločitev se jim iskreno zahvaljujemo. 
Dobljena sredstva bomo porabili za nakup hrane za družine, ki po-

moč potrebujejo. Mladi so izrazili tudi pripravljenost, da priskočijo na 
pomoč družinam, ki potrebujejo razna manjša popravila in jih sami 
ne zmorejo. Tisti, ki bi potrebovali tako pomoč, se javite. V naši ŽK 
imamo vsak prvi torek v mesecu, od 17. do 18. ure, dežurstvo v ZD 
Notranje Gorice. 

Nežka Remškar
ŽK Notranje Gorice

Odkrivanje zakladov Ljubljanskega barja

Ljubljansko barje pestuje številen naravne vrednote in bogato 
kulturno dediščino, ki je marsikomu premalo znana. Verjamemo, da 
boljše poznavanje območja parka pomeni korak k drugačnemu od-
nosu in spremembi obnašanja do Ljubljanskega barja. V Krajinskem 
parku Ljubljansko barje smo zato v sodelovanju s priznanimi strokov-
njaki, ki vsak na svojem področju raziskujejo to območje, pripravili 
program strokovnih vodenj za leto 2012, ki vam bodo odkrila nekate-
re barjanske skrivnosti.
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Kraški rob Ljubljanskega barja 

 
 

 

Podpeška cesta 380, 1357 Notranje Gorice 

 
ODKRIVANJE ZAKLADOV LJUBLJANSKEGA BARJA 

              

          
 

Ljubljansko barje pestuje številne naravne vrednote in bogato kulturno dediščino, ki je 
marsikomu premalo znana. Verjamemo, da boljše poznavanje območja parka pomeni korak k 
drugačnemu odnosu in spremembi obnašanja do Ljubljanskega barja. V Krajinskem parku 
Ljubljansko barje smo zato v sodelovanju s priznanimi strokovnjaki, ki vsak na svojem 
področju raziskujejo to območje, pripravili program strokovnih vodenj za leto 2012, ki vam 
bodo odkrila nekatere barjanske skrivnosti: 
 

 
Dan 

 
Tema 

 

 
Vodnik 

 
31. marec  

 
Etnološko potepanje po Ljubljanskem barju 

 
Maruška Markovčič 

 
14. april  

 
Skrivnostna barjanska tla in vode 

 
Dr. Mihael Brenčič 

 
12. maj  

 
Ljubljansko barje skozi oči poznavalca ptic 

 
Eva Vukelič 

 
2. junij  

 
Arheološki zakladi Ljubljanice in Ljubljanskega 

barja 

 
Dr. Andrej Gaspari 

 
 
15. september  

 
Pisan barjanski mozaik 

 
 

 
6. oktober  

 
Kraški rob Ljubljanskega barja 

 
 



Ustanovitelj: Občina Brezovica, W Izdajatelj: Mediaval d.o.o. W Odgovorna urednica: Mojca Pušlar W Oblikovanje in tisk TISKARNA 
PREMIERE d.o.o. W Naklada: 4.000 izvodov W Uredništvo dobite na telefon 041 200 600 (vsak delavnik od 9. do 16. ure), pišete nam 
lahko na naslov Barjanski list, p.p. 17, 1351 Brezovica, prispevke pa nam lahko pošiljate na elektronski naslov barjanskilist@brezovica.si. 
Dolžina posameznih prispevkov je omejena na 3000 znakov s presledki. Uredništvo si pridržuje pravico do krajšanja predolgih prispevkov.

BARJANSKI

KOLEDAR 
30.3. 19:00 GD Brezovica Občni zbor Gasilske zveze Brezovica

31.3.  9:00 Špica Voden ogled Ljubljanskega barja

31.3.  9:00  OŠ Brezovica 9. občinski kviz gasilske mladine

1.4. 18:00 KD Podpeč Predstava »Dan za gasilsko vajo«

1.4. 8:00 Z Brezovice Izlet na Ratitovec (prijave na 041 481 494)

1.4.   18:00 PD Podpeč – Preserje Predavanje »Znamenite rastline Trnovskega gozda«

7.4.    9:00 OŠ Preserje 13. odprti turnir Občine Brezovica v namiznem tenisu

11.4.  7:00 Z Brezovice Izlet na Gozdnik (prijave na 041 795 006)

14.4. 20:00 OŠ Rakitna Predavanje dr. Klemna Jerine o medvedu

15.4. 7:00 Z Brezovice Izlet na Rog in Stari log (prijave na 041 795 006)

22.4. 7:00 Z Brezovice Izlet na Kozji vrh (prijave na 031 691 891)

26.4. 20:00 ŠP Jama Kresovanje v Jami s pasuljem

27.4.  10:00 OŠ Preserje 7. memorialni turnir Gregorja Legiše za kadete in kadetinje

29.4.  10:00 OŠ Preserje TOP 8 v namiznem tenisu za kadete in kadetinje RS

Podatke o prireditvi, ki jo pripravljate, nam lahko pošljete na elektronski naslov admin@brezovica.si ali jo s posebnim 
obrazcem vpišete na spletni strani Občine Brezovica, www.brezovica.si . 

Vaša prireditev bo objavljena na občinski spletni strani in v Barjanskem listu. 
Več podatkov o posamezni prireditvi najdete tudi na www.brezovica.si 
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Uprava Občine Brezovica
Telefon: 01 3601 770 | Fax: 01 3601 771

Uradne ure: ponedeljek: od 9:00 do 12:00 | sreda: od 9:00 do 12:00 | od 14:00 do 17:00 | petek: od 9:00 do 13:00

Ogledi bodo izvedeni v vsakem primeru, ne glede na število 
prijavljenih, razen v primeru višje sile. Po Ljubljanskem barju se 
bomo premikali z manjšim avtobusom in peš. Priporočena so 
športna oblačila in udobna obutev, primerna vremenskim razme-
ram. Ogledi bodo trajali največ 5 ur, cena pa je 15 EUR na osebo 
(10 EUR za učence, dijake, študente in upokojence). Za čim bolj 
kakovostno doživljanje Ljubljanskega barja s čim manj motečimi 
aktivnostmi, je število mest omejeno. Predhodne prijave so zato 
nadvse dobrodošle. Dodatne informacije in prijave na info@lju-
bljanskobarje.si. 

KP Ljubljansko barje

Znova požarna ogroženost
Na podlagi 4. člena uredbe o varstvu pred požarom v narav-

nem okolju (Ur. l. RS, št. 4/2006), Uprava Republike Slovenije 
za zaščito in reševanje razglaša veliko požarno ogroženost narav-
nega okolja od 28. marca 2012 v občinah na območju Izpostav 

Uprave RS za zaščito in reševanje Kranj, Trbovlje, Celje, Slovenj 
Gradec, Maribor,

Postojna, Koper in Nova Gorica ter v občinah Medvode, Vo-
dice, Komenda, Kamnik, Mengeš, Trzin, Lukovica, MO Ljubljana, 
Ig, Škofljica, Grosuplje, Logatec, Vrhnika, Borovnica, Brezovica, 
Log-Dragomer, Dobrova-Polhov Gradec, Horjul, Dol pri Ljublja-
ni, Litija, Šmartno pri Litiji, Moravče, Domžale in Ivančna Gorica 
na območju Izpostave Uprave RS za zaščito in reševanje Ljublja-
na. Tako je od 28. marca 2012 velika požarna ogroženost narav-
nega okolja razglašena v vsej državi.

V naravnem okolju je tako prepovedano kuriti, sežigati ali 
uporabljati odprti ogenj, puščati ali odmetavati goreče ali druge 
predmete ali snovi, ki lahko povzročijo požar.

Inšpekcija za varstvo pred naravnimi in drugimi nesrečami, 
Inšpekcija za kmetijstvo, gozdarstvo in hrano ter policija bodo 
v času razglašene požarne ogroženosti naravnega okolja izvajale 
poostren nadzor.

Uprava Republike Slovenije za zaščito in reševanje


